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18.11.2022  

Odpolední vysílání  
CNN Prima News | 18.11.2022 | Zpráva: 1 | Sledovanost pořadu: 0  

... i skipasy podraží inflace se na cenách služeb podepíše ale nemělo být o dramatický skok, tak se o 

nadcházející zimní sezóně vyjádřil ředitel asociace horských středisek Libor knot je i optimistický pokud jde o 

obsazenost ubytovacích zařízení na Silvestra. Hosté si ale podle něj... 

Odpolední vysílání  
CNN Prima News | 18.11.2022 | Zpráva: 1 | Sledovanost pořadu: 0  

... i skipasy podraží inflace se na cenách služeb podepíše ale nemělo být o dramatický skok, tak se o 
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nadcházející zimní sezóně vyjádřil ředitel asociace horských středisek Libor knot. Je i optimistický, pokud jde o 

obsazenost ubytovacích zařízení. Hosté si ale podle něj pokoje... 

Válek: Diskutujeme o zavedení příspěvku na lyžařské kurzy URL  
top09.cz | 18.11.2022 | Autor: Pekarová Adamová  

... se o zdravotně preventivní záležitost, je to bezesporu něco, co by mělo být z fondu prevence hrazeno,"dodal 

Válek. Ředitel Asociace horských služeb Libor Knot v médiích uvedl, že střediska už několik let neúspěšně 

žádala vládu o zavedení státního příspěvku na kurzy. Podpořilo by to i místní... 

Dopolední Radiožurnál  
ČRo Radiožurnál | 18.11.2022 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

... nabídneme za chvíli.One republic v pátečním dopoledním Radiožurnálu každý druhý Čech se letos v zimě 

chystá na hory. Zjistil to říjnový průzkum asociace horských středisek mezi více než tisícovkou respondentů. 

Hoteliéři přesto hlásí ještě dostatek volných kapacit ubytování ale letos kvůli... 

Noční Radiožurnál  
ČRo Radiožurnál | 18.11.2022 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

... za chvíli ji vystřídá elenis morriset ale předtím vám řekneme o tom, že každý druhý Čech se letos v zimě 

chystá na hory zjistil to říjnjnový průzkum asociace horských středisek od více než tisícovky respondentů 

hoteliéři hlásí ještě dostatek volných kapacit ale ubytování letos k kvůli vysokým... 

Horská ubytování mají volná místa i o Vánocích, kvůli drahým energiím si ale jejich 

návštěvníci připlatí URL  
irozhlas.cz | 18.11.2022 | Rubrika: Cestování | Autor: Zuzana Švejdová  

Každý druhý Čech se letos v zimě chystá na hory. Zjistil to říjnový průzkum Asociace horských středisek mezi 

více než tisícovkou respondentů. Hoteliéři přesto hlásí ještě dostatek volných kapacit. A to i přes vánoční a 

silvestrovské termíny, které tradičně bývají obsazené jako první. Ubytování... 

Ranní Radiožurnál  
ČRo Radiožurnál | 18.11.2022 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

... v létě na vodu to už je taková tradice každý druhý Čech se letos v zimě na hory opravdu chystá, alespoň to 

tedy zjistil a potvrdil říjnový průzkum asociace horských středisek mezi více než tisícovkou respondentů hoteliéři 

hlásí stále ještě zatím dostatek volných kapacit, a to i na vánoční a... 

19.11.2022  

Polední Radiožurnál  
ČRo Radiožurnál | 19.11.2022 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

... jak jsme slyšeli ve zprávách sníh už začal padat, a tak se hodí říct, že každý druhý Čech se letos v zimě 

chystá na hory zjistil to říjnový průzkum asociace horských středisek mezi více než tisícovkou respondentů tak 

už se dnes třeba zrovna teď v sobotu můžete na hory těšit přeji vám krásný... 

Válek zaskočil pojišťovny. Chce dotace na lyžařské kurzy  
Právo | 19.11.2022 | Rubrika: Zpravodajství | Strana: 3 | Autor: Kristýna Šopfová | Vytištěno: 79 895 | Prodáno: 51 615 | Čtenost: 

https://www.top09.cz/co-delame/medialni-vystupy/valek-diskutujeme-o-zavedeni-prispevku-na-lyzarske-kurzy-30233.html
https://www.irozhlas.cz/zivotni-styl/cestovani/hory-lyzovani-hotelieri-zdrazovani-energii-ubytovani_2211181317_ara
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172 094  

... o zdravotně preventivní záležitost, je to bezesporu něco, co by mělo být z fondu prevence hrazeno,“ dodal 

Válek. Ředitel Asociace horských služeb Libor Knot v médiích uvedl, že střediska už několik let neúspěšně 

žádala vládu o zavedení státního příspěvku na kurzy. Podpořilo by to i místní... 

Silvestr na horách? Obsazeno  
Prima | 19.11.2022 | Zpráva: 20 | Sledovanost pořadu: 0  

... Horní Bečva--------------------Momentálně vánoční svátky máme už takřka vyprodané. Co se týká 

silvestrovského pobytu, ten je vyprodaný beznadějně.Libor KNOT, předseda Asociace horských středisek----------

----------Samozřejmě přetrvává to, co se jaksi s covidem jak přišlo, a to je... 

Sněžná děla čekají jenom na povel  
Právo | 19.11.2022 | Rubrika: Region Čechy | Strana: 15 | Autor: Vladislav Prouza | Vytištěno: 79 895 | Prodáno: 51 615 | Čtenost: 

172 094  

... cen energií odpískal. Pokud někde nepojedou, tak půjde o jednotlivé vleky, kde si spočítali, že letošní provoz 

by pro ně nebyl rentabilní,“ říká šéf Asociace horských středisek ČR Libor Knot. Využít vládního zastropování 

cen energií mohou od nového roku dvě třetiny skiareálů, jež spadaj... 

20.11.2022  

Na horách už zasněžují sjezdovky  
ČT 1 | 20.11.2022 | Zpráva: 14 | Sledovanost pořadu: 0  

... to dvojnásobná cena oproti minulým letům.Šárka RUSNÁKOVÁ, redaktorka ČT--------------------I proto si lidé za 

lyžování připlatí. Podle zástupců Asociace horských středisek to bude v průměru 15 % navíc.Tady v Orlických 

horách plánují sjezdovky otevřít zhruba týden před Vánoci, stejně jako... 

Skiareály v Krkonoších začaly zasněžovat, trendem jsou plovoucí ceny skipasů URL  
krkonossky.denik.cz | 20.11.2022 | Rubrika: Krkonoše | Autor: Jan Braun  

... že návštěvníkům včasný nákup z domova ušetří čas a peníze, ale provozovatelé dokážou lépe regulovat 

množství lyžařů na sjezdovkách,“ uvedl ředitel Asociace horských středisek Libor Knot. „Provozovatelé 

lyžařských areálů musí do svých cen promítnout vyšší náklady, které současná netypická... 

21.11.2022  

Ranní vysílání  
ČT 24 | 21.11.2022 | Zpráva: 1 | Sledovanost pořadu: 0  

... je to dvojnásobná cena oproti minulým.Šárka Rusnáková, redaktorka--------------------Letům. I proto si lidé 

lyžování připlatí. Podle zástupců asociace horských středisek to bude v průměru 15 % navíc. mluvčí 4, -------------

-------Tady v Orlických horách plánují sjezdovky otevřít... 

Válek zaskočil pojišťovny. Chce dotace na lyžařské kurzy URL  
novinky.cz | 21.11.2022 | Rubrika: Domácí, Stalo se | Autor: Kristýna Šopfová  

... se o zdravotně preventivní záležitost, je to bezesporu něco, co by mělo být z fondu prevence hrazeno,“ dodal 

Válek.Ředitel Asociace horských služeb Libor Knot v médiích uvedl, že střediska už několik let neúspěšně 

https://krkonossky.denik.cz/zpravy_region/skiarealy-krkonose-zasnezovani-lyzarska-sezona-trend-plovouci-ceny-skipasy-2022.html
https://www.novinky.cz/clanek/domaci-valek-zaskocil-pojistovny-chce-dotace-na-lyzarske-kurzy-40414958
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žádala vládu o zavedení státního příspěvku na kurzy. Podpořilo by to i místní... 

Skiareály zasněžují, trendem jsou plovoucí ceny skipasů  
Hradecký deník | 21.11.2022 | Rubrika: Titulní strana | Strana: 1 | Autor: JAN BRAUN | Vytištěno: 1 940 | Čtenost: 14 458  

... návštěvníkům včasný nákup z domova ušetří čas a peníze, ale provozovatelé dokážou lépe regulovat 

množství lyžařů na sjezdovkách,“ uvedl ředitel Asociace horských středisek Libor Knot. VYŠŠÍ NÁKLADY 

„Provozovatelé lyžařských areálů musí do svých cen promítnout vyšší náklady, které... 

Lyžařské areály se chystají na sezonu  
ČT 1 | 21.11.2022 | Zpráva: 15 | Sledovanost pořadu: 0  

... Vánoci. Sjezdovka v Hlinsku je unikátní. Vede přes most přes silnici první třídy. Lyžaři si tady ale letos kvůli 

vysokým cenám energií připlatí, stejně jako na většině míst Česka. Podle asociace horských středisek zdraží 

skiareály o 10-20 %. Šárka Rusnáková, Česká televize, východní Čechy. 

Odpoledne na Rádiu Z  
Rádio ZET | 21.11.2022 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

... Je poslední týden a milostivé léto. mluvčí 1, --------------------Tak budeme dál, jak jsem říkala, za chvíli se pro 

změnu podíváme za ředitelem asociace horských středisek Liborem knotem, tak buďte u toho pěkné pondělní 

odpoledne s rádiem z Martina Kováře. mluvčí 4,... 

22.11.2022  

Ráno na Rádiu Z  
Rádio ZET | 22.11.2022 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

... chtějí využívat každou příležitost jednak, aby ještě využili staré ceny elektřiny a také chtějí zahájit sezónu co 

nejdříve. Podle ředitele asociace horských středisek Libora Knota se mají ale milovníci lyžování letos připravit na 

to, že si na horách za zimní radovánky připlatí.... 

Lyžaři míří do středisek  
Frýdecko-místecký a třinecký deník | 22.11.2022 | Rubrika: Příloha - Vychutnejte si zimu | Strana: 61 | Autor: JIŘÍ MACEK | 

Vytištěno: 1 680 | Čtenost: 11 770  

... bude hluboko pod inflační úrovní. Na lyžaře čekají nové gastronomické provozy, vyžití pro děti i nové sjezdové 

trasy. Podle aktuálního průzkumu pro Asociaci horských středisek (AHS) se totiž na české hory v zimě chystá až 

81 procent těch, co v zimě na hory jezdívají, a to nejčastěji na... 

23.11.2022  

Mrzne a sněží, lyžařská sezona v Krkonoších a Orlických horách začne o víkendu URL  
hradec.iDNES.cz | 23.11.2022 | Rubrika: Hradec - zprávy | Autor: Tomáš Plecháč  

... SnowSAT, která díky datům z družic a GPS dokáže přesně monitorovat výšku sněhu na sjezdovkách. 

Investice a zdražování České skiareály pod Asociací horských středisek (AHS) před letošní sezonou investovaly 

700 milionů korun, především do ekologicky udržitelných řešení: do úsporných... 

Press klub  

https://www.idnes.cz/hradec-kralove/zpravy/lyzarska-sezona-skiarealy-krkonose-orlicke-hory-lyzovani.A221123_693469_hradec-zpravy_kvi
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Frekvence 1 | 23.11.2022 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

Beey, --------------------Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). mluvčí 1, --------------------Šéf 

asociace horských středisek Libor knot je hostem Press klubu Frekvence 1 dobrý den dobrý den i vám, vítejte u 

nás v Praze, i když jste hlavně v mimo Prahu, protože s... 

Lyžařská sezona v Krkonoších a Orlických horách začne už o víkendu URL  
impuls.cz | 23.11.2022 | Autor: Tomáš Plecháč  

... SnowSAT, která díky datům z družic a GPS dokáže přesně monitorovat výšku sněhu na sjezdovkách. 

Investice a zdražování České skiareály pod Asociací horských středisek (AHS) před letošní sezonou investovaly 

700 milionů korun , především do ekologicky udržitelných řešení: do... 

Mrzne a sněží, chystejte si lyže  
Mladá fronta DNES | 23.11.2022 | Rubrika: Hradecký kraj | Strana: 11 | Autor: Tomáš Plecháč | Vytištěno: 96 663 | Prodáno: 83 136 

| Čtenost: 439 555  

... 900 korun. V Říčkách v Orlických horách bude jednodenní skipas v hlavní sezoně stát 830 korun, před rokem 

to bylo 690 korun. České skiareály pod Asociací horských středisek (AHS) před letošní sezonou investovaly 700 

milionů korun, především do ekologicky udržitelných řešení: do úsporných... 

Zprávy  
Frekvence 1 | 23.11.2022 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

... Černá, moderátorka--------------------A v souvislosti se zahájením lyžařské sezóny v Česku bude hostem 

dnešního Pressklubu Frekvence 1 šéf asociace horských středisek Libor knot kolega Luboš Procházka s ním 

bude řešit, jak jsou střediska připravená na zimní sezónu a jestli lze... 

Nákup skipasu několik týdnu dopředu se lyžařům vyplatí, říká v Press klubu Libor Knot 

URL  
talk.youradio.cz | 23.11.2022  

Poslechněte si podcast Hostem Luboše Procházky v Press klubu Frekvence 1 byl ředitel Asociace horských 

středisek Libor Knot.Lyžařské areály podle něj navzdory koronavirové krizi z předchozích dvou let a současné 

energetické krizi investovaly přes 700 milionů korun. To Libor Knot... 

24.11.2022  

Dopoledne na Rádiu Z  
Rádio ZET | 24.11.2022 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

... zamíříme na české Moravské Slezské hory lyžařská střediska zdražila před nadcházející sezónou to dělá v 

průměru o 10-15 % zdražení tak podle ředitele asociace horských středisek Libora Knota není drastické. mluvčí 

3, --------------------Je to vlastně pod úrovní inflace určitě se do to... 

Ráno na Rádiu Z  
Rádio ZET | 24.11.2022 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

... v dalších zprávách za čtvrt hodiny na rádiu zet lyžařská střediska zdražila před nadcházející sezónou v 

průměru o 10-15 % zdražení tak podle ředitele asociace horských středisek Libora Knota není drastické 

malajsijský opoziční vůdce Anvar Ibrahim byl dnes jmenovaný premiérem za 2 hodiny... 

https://www.impuls.cz/regiony/kralovehradecky-kraj/lyzarska-sezona-skiarealy-krkonose-orlicke-hory-lyzovani.A221123_095604_imp-kralovehradecky_kov
https://talk.youradio.cz/porady/press-klub/nakup-skipasu-nekolik-tydnu-dopredu-se-lyzarum-vyplati-rika-v-press-klubu-libor-knot
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Libor Knot: Skiareály jsou na zimní sezónu připraveny. V polovině prosince by se už 

mohlo lyžovat URL  
frekvence1.cz | 24.11.2022  

... Může se tato suma ještě zvýšit? Jsou skiareály připraveny na sezónu? Na to odpovídal v Press klubu 

Frekvence 1 ředitel Asociace lyžařských středisek Libor Knot. Knot předpoládá, že ceny skipasů už více nahoru 

nepůjdou, ba naopak. “Počítali jsme to. Ze třiceti největších středisek, když se k... 

Ráno na Rádiu Z  
Rádio ZET | 24.11.2022 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

... kteří mají rádi, když je velká zima lyžařská střediska. Ta zdražila před nadcházející sezónou, a to v průměru o 

10-15 % zdražení tak podle ředitele asociace horských středisek Libora Knota není drastické. To řekl v Press 

klubu sesterské Frekvence 1 zároveň připomněl, že koupě skipasů... 

Zprávy  
Frekvence 1 | 24.11.2022 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

... v Praze.Investice skiareálů před nadcházející sezónou přesáhnou 700 000 000 Kč s ohledem na nedávný 

covid a současnou krizi je to podle ředitele asociace horských středisek překvapivě hodně, řekl to v Pressklubu 

Frekvence 1 nejvíc těch investic šlo v podstatě do modernizace a zefektivnění... 

25.11.2022  

Lidé šetří, ale hotely na Vánoce se už plní  
Právo | 25.11.2022 | Rubrika: Titulní strana | Strana: 1 | Autor: Tomáš Volf | Vytištěno: 79 895 | Prodáno: 51 615 | Čtenost: 172 094  

... Ceny skipasů stouply také mírněji, zhruba o šest až 12 procent. Například na Kaprunu stojí na den místo 60 

eur 64 eur (1560 korun). Podle Asociace horských středisek a zjištění Práva zdraží lyžařské areály skipasy proti 

loňsku nejčastěji o 10 až 15 procent, přičemž levněji vyjde... 

  

Plná znění  

1. 18. 11. 2022  

 

 
Odpole dn í vy sílá ní  

Odpolední vysílání  
CNN Prima News | 18.11.2022 | Zpráva: 1 | Sledovanost pořadu: 0  

Beey,  

Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). 

 

mluvčí  

13 hodin na CNN Prima News začínají další zprávy, pěkné odpoledne. Zdražování vajec nekončí podle 

chovatelů se jejich cena ještě zvýší, kam až může vyšplhat řekneme vám.Obsazenost během svátků hotely na 

horách ještě mají volná místa. Za silvestrovský pobyt si ale připlatíte.10 000 000 Ukrajinců bez elektřiny 

https://www.frekvence1.cz/clanky/koktejl/libor-knot-skiarealy-jsou-na-zimni-sezonu-pripraveny-v-polovine-prosince-by-se-uz-mohlo-lyzovat.shtml
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přerušené dodávky jsou důsledkem útoků na ukrajinskou energii. Vysoké ceny vajec to je další z mnoha 

problémů, se kterými se dnes potýkají české domácnosti podle drůbežářské unie se Evropa momentálně potýká 

s mírným nedostatkem, a to kvůli přechodu na alternativní chovy nebo ptačí chřipce. Jednoho chovatele dnes 

navštívil i náš reportér Jan Krejza. 

 

10 kusů vajec jsme koupili podle dat Českého statistického úřadu. Loni touhle dobou za 26 Kč teď už je to 45 Kč. 

Navíc se zeptám Josefa Dvořáka chovatele slepic dobrý den pane Dvořáku rovnou se zeptám, za kolik vy teďka 

musíte prodávat 10 kusů vajec z toho podestýlkového chovu. 

 

No z důvodu toho zdražení, který začalo už vlastně v únoru letošního roku, jsme se rozhodli cenu na výši o jednu 

korunu vlastně v těch našich vejcov matek, což je ten náš přímý prodej zákazníků. 

 

Jan Krejsa, redaktor  

Co jsou hlavní důvody toho zdražení jaké náklady se vám zvýšily? 

 

mluvčí  

Neskutečně asi o 40 % nám se zvedlo cena krmení a o energiích nemluvě. 

 

Teďka drůbežářská unie vlastně hlásí, že v Evropě je méně vajec mírný nedostatek, tak je to případ i vás, že 

vlastně jich máte na skladě méně. 

 

Bude to jeden z těch důvodů, proč jsme úplně vyprodaný ještě nežč než začalo se péct na Vánoce takže, 

obávám se toho co bude za týden za 14 dní, jak vyjdeme s vejci. 

 

To je právě to blíží se Vánoce určitě ta poptávka bude po vejcích větší budete mít dostatek. 

 

Obávám se že ne. 

 

A jak na to vlastně připravíte, nebo co řeknete těm. 

 

Zákazníkům já ty holky nedokážu přimnout, aby snášely 2 vejce denně mi to moc líto. Byl bych rád ale asi takhle 

musím jim to vysvětlit. 

 

Jan Krejsa, redaktor  

Mockrát vám děkuju pane Dvořáku přeju hezký den a ještě na závěr doplním, že o tomhle tématu připravujeme 

reportáž do hlavních zpráv, tak se nezapomeňte dívat. 

 

mluvčí  

Kvůli extrémně vysokým cenám energií lidé nejen méně topí, ale i větrají. To má ale za následek větší výskyt 

plísní v českých domácnostech, jak se tomu bránit ví naše reportérka Kateřina Hálová. 

 

Pokud si nejste jistí, jaká je vlhkost ve vašem bytě pořiďte si vlhkoměr můžete tak sledovat optimální vlhkost, 

která by ve vašem bytě měla být a dáledržujte následující pravidla měli byste větrat, a to krátce, ale zato často a 

intenzivně, také ale dostatečně topit, aby zdi nevychladli dále byste neměli zakrývat radiátory měli byste používat 

ventilátory a vyhněte se také sušení prádla uvnitř bytu na pomoc si můžete vzít různé přípravky, kterými se ale 

zbavíte těch následků tedy samotné plísně. Ne však podmínek, které plíseň vytvářejí jako prevence tedy mohou 

sloužit různé barvy nebo nátěry, které odpuzují plísně a dále také používání odvlhčovačů. 

 

Ideální hodnoty v místnosti jsou 45-50 % jako prevence slouží výborně odvlhčovač vzduchu, a když se plíseň 

nebo bakterie objeví je výborná čistička vzduchu. 
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Ubytování i skipasy podraží inflace se na cenách služeb podepíše ale nemělo být o dramatický skok, tak se o 

nadcházející zimní sezóně vyjádřil ředitel asociace horských středisek Libor knot je i optimistický pokud jde o 

obsazenost ubytovacích zařízení na Silvestra. Hosté si ale podle něj pokoje rezervují později než býval obvyklé. 

 

Hosté lze usuzovat jednak z přímých bukací, které jsou k dispozici a je dnes jednak z nějakých predikcí těch 

portálu a oba dva ty zdroje zatím jsme z nich v takovém mírném optimismu, protože zhruba dosahují čísel jako 

třeba v loňském roce nebo v těch letech minulých není tam zatím vidět nějaký úplně zásadní pokles a 

samozřejmě se to liší od termínu, ale třeba Vánoce Silvestr se plní docela slušně, i když samozřejmě přetrvává 

to, co se jaksi covidem, jak přišlo, a to je pozdější evukace. Není to tak jako v době před rokem 2019 inflace je 

samozřejmě věc, která dopadne úplně na všechny segmenty, myslím si, že to zdražení zhruba kolem 10-15 %, 

jak u skipasů, tak i u těch služeb ubytovacích a stravovacích není až tak jakoby hrozné, protože je to pořád pod 

úrovní inflační a co se týče těch návyků. Je to spíš o tom, že ty rezervace jsou později na poslední chvíli, ale jak 

říkám, zatím v tom nejsme vzhledem k datu, že prostě je pořád půlka listopadu. Nejsme schopni zjistit nějaký 

trend ve smyslu, že by došlo k nějakému zkracování pobytů, to je ještě brzo. 
 

 

 
Odpole dn í vy sílá ní  

Odpolední vysílání  
CNN Prima News | 18.11.2022 | Zpráva: 1 | Sledovanost pořadu: 0  

Beey,  

Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). 

 

mluvčí  

14 hodin čas na další zprávy na CNN Prima News jsme rádi, že jste s námi, pěkné odpoledne. Sněmovna před 

pár minutami schválila odvody z nadměrných příjmů výrobců elektřiny. Stát by na nich měl získat asi 80 miliard 

korun. Použít je chce na kompenzace opatření na pomoc s drahými energiemi. Maximální ceny energií stanoví 

nařízení Evropské unie. Česko si vybere strategii. 

 

Jak ho realizovat. 

 

Příští týden začíná advent v Brně letos ruší kvůli drahotě tradiční kluziště stejně tak v Olomouci, kde bude i méně 

stánků. Naopak v Uherském Hradišti rozsah vánoční výzdoby rostoucí náklady zalektřinu neovlivní. Její cenu má 

radnice do konce roku zafixovanou a jak to bude v centru Prahy, to nám řekne mluvčí Prahy 1 Petr Bidlo, který je 

s námi ve vysílání, pěkné odpoledne. 

 

Krásný dobrý den přeju. 

 

Jak reaguje Praha 1 na drahé energie, omezí nějak vánoční výzdobu v ulicích? 

 

Tak my máme tu výhodu, že v posledních letech využíváme Ed technologie, takže ty dekory jsou obecně 

maximálně úsporné, a když k tomu přidáme naše dlouhodobé dlouhodobá smluvní partnerství, tak se nám drží 

udržet. Daří se nám udržet ty loňské náklady, takže u nás u nás ty ceny neporostou. 

 

Kde všude vaše městská část rozsvítí vánoční stromy a a bude to nějak kvůli drahým energiím omezeno? 

 

Ne ne, nebude to omezeno my naše sousedy návštěvníky zveme už příští neděli na Petrské náměstí od 17 

hodin. Dále kozí plácek od 18 v pondělí to bude horní část Václavského náměstí před radnicí ve Vodičkově v 

úterý Betlémské náměstí ve středu Malostranské náměstí a na Mikuláše to bude náměstíčko na Kampě, takže, 

řekl bych to tak, že držíme tradice a snažíme se obnovit to, co přerušil covid. 
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A ještě nám, prosím, řekněte, jak budou vypadat vánoční trhy ve vaší městské části, je mezi stánkaři o ně 

zájem? 

 

Tak ten zájem je o něco nižší, ale to už bylo i loni ten covid dál stánkařům zabrat, a když k tomu přidáme ještě 

rostoucí náklady, tak situace je o trošku horší. Nicméně trhy budou, když to vezmu od horní části Václavského 

náměstí, Václavské náměstí, Vánoce budou s lidovými řemesly občerstvení, výrobky chráněných dílen, dolní 

část Václavského náměstí Na Můstku na Kampě, spolek občanů a přátel Malé Strany a Hradčan bude dělat trhy 

za podpory Prahy 1. Hradčanské náměstí malý rynek vedle Staroměstského náměstí Staroměstské náměstí 

náměstí republiky u palladia u celnice, takže si myslím, že jak lidé od nás, tak i návštěvníci se mají na co těšit. 

 

Říká mluvčí městské části Praha 1 Petr Bidlo. Díky, že jste byl s námi ve vysílání. Díky za informace. Hezký den. 

 

Mějte se hezky. 

 

Ubytování i skipasy podraží inflace se na cenách služeb podepíše ale nemělo být o dramatický skok, tak se o 

nadcházející zimní sezóně vyjádřil ředitel asociace horských středisek Libor knot. Je i optimistický, pokud jde o 

obsazenost ubytovacích zařízení. Hosté si ale podle něj pokoje rezervují později než bývalo obvykle. 

 

 
 

 

 
Válek: D isk ut ujeme o za ve de ní př ís pě vk u na lyž ařské kurzy  

Válek: Diskutujeme o zavedení příspěvku na lyžařské kurzy URL  
top09.cz | 18.11.2022 | Autor: Pekarová Adamová  

Přispět dětem na sportovní aktivity, třeba na lyžařské kurzy, považují ředitelé škol za dobrý nápad. Mohlo by to 

podle nich pomoci některým rodinám, jež si pobyty, které leckde vyjdou i na 11 tisíc korun za týden, nemohou 

dovolit. 

 

S nápadem na zavedení příspěvku pro školáky do 15 let přišel ministr zdravotnictví Vlastimil Válek (TOP 09). 

Odmítl, že by tím šel na ruku skiareálům a lyžařským lobbistům. Rodičům by to pochopitelně pomohlo, pro jsou i 

ředitelé škol, kteří by jinak měli problém kurzy obsadit.  

„Diskutujeme o tom, jak využít peníze z fondu prevence na pohybové aktivity dětí, aby se od počítačů vrátily do 

přírody a abychom u nich začali srážet hmotnost, která u nich za covidu narostla. Jedna z možností je podpora 

lyžařských kurzů,"řekl Právu Válek. Podpořit by chtěl zejména rodiny, které se dostaly do finančních problémů.  

„Pokud v některých regionech deset nebo i dvacet procent dětí nemůže jet na týden na hory kvůli tomu, že na to 

ekonomicky nemají, a jedná se o zdravotně preventivní záležitost, je to bezesporu něco, co by mělo být z fondu 

prevence hrazeno,"dodal Válek.  

Ředitel Asociace horských služeb Libor Knot v médiích uvedl, že střediska už několik let neúspěšně žádala vládu 

o zavedení státního příspěvku na kurzy. Podpořilo by to i místní ekonomiku. Uspěli podle něj až u Válka. 

„Nechci, aby se nějaké dítě kvůli ekonomickým problémům nemohlo zúčastnit těchto pohybových volnočasových 

aktivit,"odmítl ministr spekulace o lobbingu.  

Ceny lyžařských kurzů se pohybují zpravidla od 5000 korun výš. Část jde na ubytování, dopravu a stravu. 

Významnou položkou bývá skipas, jehož cena závisí na lokalitě. Třeba v Peci pod Sněžkou vyjde děti pětidenní 

permanentka na 3000 korun. Pokud dítě nemá vlastní lyžařské vybavení, následují další výdaje. Výše příspěvku 

by se mohla podle ministra pohybovat kolem šesti až sedmi tisíc korun.  

 

 

 
 

 

https://www.top09.cz/co-delame/medialni-vystupy/valek-diskutujeme-o-zavedeni-prispevku-na-lyzarske-kurzy-30233.html
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Dopole dní  Rad iož urnál  

Dopolední Radiožurnál  
ČRo Radiožurnál | 18.11.2022 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

 

 

Vladimír Kroc, moderátor  

10 hodin a 15 minut posloucháte dopolední Radiožurnál víc než polovina lidí letos chce strávit zimu na horách 

kvůli drahým energiím si ale připlatí za ubytování to navíc s blížící se sezónou zdražuje detaily nabídneme za 

chvíli.One republic v pátečním dopoledním Radiožurnálu každý druhý Čech se letos v zimě chystá na hory. Zjistil 

to říjnový průzkum asociace horských středisek mezi více než tisícovkou respondentů. Hoteliéři přesto hlásí ještě 

dostatek volných kapacit ubytování ale letos kvůli vysokým cenám energií zdraží někteří provozovatelé hotelů a 

penzionů pak kvůli nim tuto zimní sezónu vůbec neotevřou. 

 

Zuzana Švejdová, redaktorka  

K pronájmu nabízí přibližně 550 lůžek v apartmánech v lipenském Lake resortu si na nezájem turistů před zimou 

stěžovat nemůžou. Přesto je ale podle Lukáše Krejzy rezervací méně než v době před koronavirovou pandemií. 

 

mluvčí  

Obsazenost silvestrovského týdne i k dnešnímu dni přibližně 75 % v minulosti to v této době už bylo beznadějně 

vyprodané vánoční týden ten bývá vždy o něco slabší. V současnosti máme obsazenost 50. 

 

Zuzana Švejdová, redaktorka  

%. Lukáš Krejza čeká, že s blížícími se svátky rezervací v systému ještě přibude. Češi totiž poslední dobou kvůli 

obavám z možných covidových omezení objednávají ubytování až krátce před odjezdem pokračuje Krejza. 

 

mluvčí  

Dříve se v našem resortu rezervovalo v průměru 100 dní před vlastním pobytem. Nyní je to pouze 30 dní a 

máme velký počet rezervací na poslední chvíli třeba pouze týden před vlastním pobytem. 

 

Zuzana Švejdová, redaktorka  

Jenže čím později si lidé ubytování zarezervují, tím víc peněz si připlatí ceny za nocleh se totiž směrem k zimním 

svátkům postupně zvedají. Pokračuje ředitel agentury CzechTourism Jan Herget. 

 

mluvčí  

Před Vánoci ta týdenná cena se pohybuje někde kolem 2000 s noc a víkendový průměr za noc na ubytování, to 

znamená, víkendy se většinou dražší stoupá za 2440 až nad cítíte o tu vánočním víkendu. Ten přelom roku to 

jde všechno nahoru. 

 

Zuzana Švejdová, redaktorka  

Podle Hergeta je zatím průměrná obsazenost hotelů směrem k silvestrovské noci kolem 30 % na horách ale mají 

tradičně rezervovaných mnohem víc pokojů. Třeba na Šumavě, v Krkonoších nebo v Lužických horách. Hlásí 

hoteliéři už teď zaplněné kapacity asi z poloviny. Podle ankety asociace horských středisek se právě do hor letos 

v zi firmě firmě přes polovinu Čechů pokračuje ředitel asociace Libor knot. 

 

mluvčí  

Tam jsou samozřejmě i ti, kteří normálně na hory třeba nejezdí z těch, kteří jezdí někam lyžovat, tak nám 81 % s 

nich odpovědělo, že se chystají letos na české hory. Drtivě převažují samozřejmě vícedenní pobyty 76 % a 

nejčastěji je to nějaký prodloužený víkend 34 dny. 

 

Zuzana Švejdová, redaktorka  
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Některým ubytovacím zařízením se, ale už letos nevyplatí provoz udržovat už v minulých letech přišli o tržby 

kvůli covidovým lockdownům, kdy jim hosté zkrátka nepřijeli. Teď majitelé hotelů a penzionů pro změnu bojují s 

vysokými cenami energií a v některých případech končí s podnikáním ještě před začátkem zimní sezóny Zuzana 

Švejdová Radiožurnál. 

 

 

 
 

 

 
Nočn í Ra diož urná l  

Noční Radiožurnál  
ČRo Radiožurnál | 18.11.2022 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

Beey,  

Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). 

 

mluvčí  

Energetické firmy nejspíš budou platit z nadměrných příjmů vyšší daně schválili to poslanci Finové postaví na 

hranici s Ruskem ostnatý plot. Fotbalová reprezentace do 21 let prohrála v přípravě v Portugalsku 15 a počasí 

dnes v noci pozor na náledí hlavně na jihozápadě bude sněžit zítra pak čekejte většinou zataženo až oblačno, 

místy taky sněžení a teploty se udrží kolem nuly. 

 

Anna Horáčková, moderátorka  

Stát nejspíš získá další miliardy korun od výrobců elektřiny poslanci dnes schválili zavedení tzv. tržních stromů. 

Od prosince by tak energetické firmy měly odvádět 90 % z příjmů nad stanovenou hranici tržní stropy by se měly 

lišit podle toho, jestli se elektřina vyrábí z jádra uhlí nebo třeba z biomasy tržby, které strop přesáhnou pak mají 

podléhat devadesátiprocentnímu odvodu. To kritizuje, ale například opoziční hnutí ANO návrh teď projednají 

senátoři na zdravotních posudcích se možná budou podílet i vysokoškolsky vzdělaní zdravotníci, kteří ale nemají 

lékařské vzdělání jde třeba o zdravotní sestry fyzioterapeuty nebo záchranáře posudkovým lékařům mají 

pomáhat s přípravou podkladů nebo návrhu posudků. Příslušnou novelu dnes schválili poslanci nikdo nehlasoval 

proti teď předlohu projedná senát změna podle ministra práce Mariana Jurečky z kdu čsl reaguje na dlouhodobý 

nedostatek posudkových lékařů. 

 

Marian Jurečka, ministr práce a sociálnych vecí v Českej republike  

Zavádíme novou pozici odborného nelékařského zdravotnického pracovníka, který by měl být tou personální 

posilou proto, abychom tu agendu mohli zvládat rychleji a pak se také jedná i o některé, řekněme, procesní 

záležitosti to znamená stanovení lhůt pro posouzení zdravotního stavu a také zavedení elektronické 

komunikace. 

 

mluvčí  

Lékařská posudková služba hodnotí zdravotní stav lidí kvůli přidělení a výši invalidních důchodů nebo příspěvků 

na. 

 

Péči finské. 

 

Anna Horáčková, moderátorka  

Úřady zřídí na hranici s Ruskem 3 m vysoký plot o délce 200 km výstavba plotu, jehož horní část dělníci osadí 

ostnatým drátem má vyjít v přepočtu na 10 miliard korun. O bariéře dnes informovali představitelé finské 

pohraniční stráže. Podle agentury AFP by měl být plot hotový v roce 2026 Helsinky chtějí oplocením části své 

hranice zlepšit kontrolu nelegální migrace z Ruska, kterou podle finské vlády může Moskva využít k destabilizaci 

Finska.Obnovené rozárium v městském parku Michalov v Přerově poškodil neznámý z z zloděj ukradl sazenice 
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vzácných růží, které tam zahradníci zasadili před několika dny, i když škoda není vysoká. Nahradit je prý bude 

problém. 

 

mluvčí  

Hmylo csa 5 kousků zatím jo, převážně v té okrajové části, která je nejblíž komunikacím. 

 

Vedoucí správy městského parku Michalov Martina haluzíková ukazuje na záhony, kde po růžích zbyly jen díry v 

zemi. 

 

Bude jako velmi těžké ten sortiment shánět, protože nejedná se o klasické růže, jsou to růže vlastně šlechtěné 

jsou patentované a dodávka není z České republiky, ale z Německa. 

 

Lenka Kratochvílová, redaktorka  

Podobných případů krádeží nejen v parku, ale dokonce i v ulicích města. Martina řeší poměrně často. Škody za 

ukradený. Materiál se ročně pohybují v desítkách tisíc korun. Z Přerova Lenka Kratochvílová, Radiožurnál. 

 

mluvčí  

Fotbalová reprezentace hráčů do 21 let podlehla v přípravném utkání 15 úřadujícím vicemistrům Evropy 

Portugalcům hattrickem se v portimau blýskl domácí útočník arožu za český výběr se prosadil jen nováček v 

týmu Petr puthorký Češi inkasovali první gól už ve druhé minutě podle reprezentačního trenéra Jana Suchopárka 

to ale nebyl stěžejní moment, který vedl k vysoké porážce. 

 

Já bych řekl jáznamenal tolik, jako bych řekl Washington vstup druhýho poločasu, kde jsme otevřeli zbytečně to 

už jsme ten druhý poločas ještě zachyt a pouštěli permanentně do šancí a rychlých protiútoku, což jsme první 

půli nedělali, a přestože jsme dostali laciný 2 branky asidesátý minuty jsme to dokázal zareagovat my jsme pár 

zajímavých příležitostíalendářní. 

 

Rok zakončí reprezentační jedenadvacítka v úterý, kdy se ve Španělsku utká s Norskem. 

 

A jak už od nás víte počasí se v posledních hodinách prudce změnilo a nastupující zimě věnujeme prakticky 

celou tuto hodinu nejdřív se zaměříme na to, kolik lidí letos plánuje strávit zimní dovolenou na horách a také na 

to, kolik za ni zaplatí zajímat nás bude i to, jak jsou na zimu připravené ubytovny pro pro lidi bez domova, takže 

poslouchejte nás dál a dozvíte se víc. 

 

To byla Pink za chvíli ji vystřídá elenis morriset ale předtím vám řekneme o tom, že každý druhý Čech se letos v 

zimě chystá na hory zjistil to říjnjnový průzkum asociace horských středisek od více než tisícovky respondentů 

hoteliéři hlásí ještě dostatek volných kapacit ale ubytování letos k kvůli vysokým cenám energií zdraží právě 

inflace donutila některé provozovatele hotelů a penzionů tuto zimní sezónu vůbec.neotevřít Pro k pronájmu 

nabízí přibližně 550 lůžek v apartmánech v lipenském Lake resortu si na nezájem turistů před zimou stěžovat 

nemůžou. Přesto je ale podle Lukáše Krejzy rezervací méně než v době před koronavirovou pandemií. 

 

Obsazenost silvestrovského týdne i k dnešnímu dni přibližně 75 % v minulosti to v této době už bylo beznadějně 

vyprodané vánoční týden ten bývá vždy o něco slabší v současnosti máme obsazenost 50 %. 

 

Zuzana Švejdová, redaktorka  

Lukáš Krejza čeká, že s blížícími se svátky rezervací v systému ještě přibude Češi totiž poslední dobou kvůli 

obavám z možných covidových omezení objednávají ubytování až krátce před odjezdem pokračuje Krejza. 

 

mluvčí  

Dříve se v našem rezortu rezervovalo v průměru 100 dní před vlastním pobytem nyní je to pouze 30 dní a máme 

velký počet rezervací na poslední chvíli třeba pouze týden před vlastním pobytem. 
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Zuzana Švejdová, redaktorka  

Jenže čím později si lidé ubytování zarezervují tím víc peněz si připlatí ceny za nocleh se totiž směrem k zimním 

svátkům postupně zvedají pokračuje ředitel agentury CzechTourism Jan Herget. 

 

mluvčí  

Před Vánoci ta týdenná cena se pohybuje někde kolem 2000 za noc a víkendový průměr za noc na ubytování to 

znamená víkendy jsou většinou dražší stoupá ze 2440 až nad cítíte o tom vánočním víkendu ten přelom roku to 

jde všechno nahoru. 

 

Zuzana Švejdová, redaktorka  

Podle Hergeta je zatím průměrná obsazenost hotelů směrem k silvestrovské noci kolem 30 % na horách ale mají 

tradičně rezervovaných mnohem víc pokojů třeba na Šumavě v Krkonoších nebo v Lužických horách hlásí 

hoteliéři už teď zaplněné kapacity asi z poloviny podle ankety asociace horských středisek se právě do hor letos 

v zimě chystá přes polovinu Čechů pokračuje ředitel asociace Libor knot. 

 

mluvčí  

Tam jsou samozřejmě i ti, kteří normálně na hory třeba nejezdí z těch, kteří jezdí někam lyžovat tak nám 81 % 

sníh odpovědělo, že se chystají letos na české hory drtivě převažují samozřejmě vícedenní pobyty 76 % a 

nejčastěji je to nějaký prodloužený víkend 34 dny. 

 

Zuzana Švejdová, redaktorka  

Některým ubytovacím zařízením se, ale už letos nevyplatí provoz udržovat už v minulých letech přišli o tržby 

kvůli covidovým lockdownům, kdy jim hosté zkrátka nepřijeli. Teď majitelé hotelů a penzionů pro změnu bojují s 

vysokými cenami energií a v některých případech končí s podnikáním ještě před začátkem zimní sezóny Zuzana 

Švejdová, Radiožurnál. 

 

mluvčí  

S klesajícími teplotami se začínají plnit noclehárny a azylové domy po celé republice. Lidé bez domova v nich 

hledají útočiště hlavně přes noc. Detaily zjišťovaly naše reportérky. Spojíme se s nimi za chvíli získáte tak 

podrobnosti. 

 

To byl. 

 

Kanadský muzikant víkend, jak vyměnit lavičku nebo stan za teplou postel řeší s příchodem zimy lidé bez 

domova charity armády c a centra sociálních služeb otevírají noční krizová centra, jaký je o ně zájem a jak jsou 

na zimu připravená místa pro bezdomovce, zjišťovaly naše reportérky v Rožnově pod Radhoštěm byla u 

noclehárny spojené se stanicí Městské policie, jedna z našich reportérek. 

 

I když je Rožnov horským městečkem a na Pustevnách je od včerejška sníh, tak tady podle vedoucí Leny 

Maňákové zaznamenali největší zájem v létě, kdy měla noclehárna plnou kapacitu v těchto dnech je zájem o 

přespání podobný jako v minulých letech. Zařízení, které nabízí 14 lůžek, je zaplněné asi na 70 %. Funguje tady 

taky denní centrum a aktuálně do něj přicházejí lidé, kteří doposud bydleli v lesích nebo v různých přístřešcích 

bez vody a elektřiny a zjišťují možnosti ubytování přes zimu v noclehárně mají lidé bez přístřeší možnost umýt se 

a uvařit si a přes den pak mohou využít zmiňované denní centrum, které nabízí sociální poradenství, kdy jim 

pracovníci pomáhají řešit jejich situaci, například vyřizují doklady nebo pomáhají najít práci s ubytováním. 

Největší zájem o nocleh tady očekávají na začátku prosince. 

 

Doplním, že z Rožnova pod Radhoštěm s námi byla ve spojení Gabriela Hykl a jaký je zájem o noclehárnu v 

krkonošském Trutnově? Zjišťovala další z našich reportérek. Poslechněte si ji. 
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Dobrý den, tak trutnovská noclehárna je otevřená od začátku listopadu a zájem o ni je od samého začátku. 

Podle ředitelky mostu života, pod který zařízení spadá Moniky hellebrandové denně přichází v těchto dnech 4-5 

lidí. Většinou prý jde, dá se říct, o tzv. známé tváře, které se často vrací s chladným počasím. Pracovníci 

očekávají větší zájem o ubytování, i proto se kapacita noclehárny oproti loňskému roku navýšila o 4 místa, takže 

teď přespat může až 12 lidí. Přijít ale musí mezi devatenáctou až jedenadvacátou hodinou, pak už je dovnitř tady 

nikdo nepustí, no a zůstat můžou do sedmé hodiny ráno. Pochopitelně musí přijít v téměř střízlivém stavu. Ta 

tolerance je do 0,4 ‰ alkoholu, až přijdou potom velké mrazy, tak plánuje Městská policie tady v Trutnově 

objíždět a kontrolovat místa, kde se zdržují lidé bez domova a apelovat na ně, aby ty mrazivé noci přečkali právě 

v noclehárně. Loni bylo zařízení hodně využíváno podle ředitelky kapacita byla často naplněná. 

 

To byla Kateřina Kohoutová z Trutnova, abychom byli úplně přesní 23 hodiny 23 minuty posloucháte 

Radiožurnál a Jana Nedvěda. 
 

 

 
Horská ubyt ová ní mají  vo lná míst a i o Vánocí ch,  kv ůli drahým energiím si  ale  jeji ch ná všt ěvn íci př ipl atí  

Horská ubytování mají volná místa i o Vánocích, kvůli drahým energiím si ale jejich 

návštěvníci připlatí URL  
irozhlas.cz | 18.11.2022 | Rubrika: Cestování | Autor: Zuzana Švejdová  

Každý druhý Čech se letos v zimě chystá na hory. Zjistil to říjnový průzkum Asociace horských středisek mezi 

více než tisícovkou respondentů. Hoteliéři přesto hlásí ještě dostatek volných kapacit. A to i přes vánoční a 

silvestrovské termíny, které tradičně bývají obsazené jako první. Ubytování ale letos zdraží, hlavně kvůli 

vysokým cenám energií. Právě ty donutily některé provozovatele hotelů a penzionů tuto zimní sezónu úplně 

zavřít. 

 

K pronájmu nabízí přibližně 550 lůžek v apartmánech. V lipenském Lake Resortu si na nezájem turistů před 

zimou stěžovat nemůžou. Přesto je ale podle Lukáše Krejzy ze společnosti Lipno Lake Resort rezervací méně 

než v době před koronavirou pandemií. 

 

„Obsazenost silvestrovského týdne je k dnešnímu dni přibližně 75 procent. V minulosti to v této době bylo už 

beznadějně vyprodané. Vánoční týden ten bývá vždy o něco slabší - v současnosti máme obsazenost 50 

procent,“ řekl Radiožurnálu Krejza. 

 

Čeká také, že s blížícími se svátky rezervací v systému ještě přibude. Češi totiž poslední dobou kvůli obavám z 

možných covidových omezení objednávají ubytování až krátce před odjezdem. 

 

„Dříve se v našem rezortu rezervovalo v průměru 100 dní před pobytem, nyní je to pouze 30 dní a máme velký 

počet rezervací na poslední chvíli, třeba týden před vlastním pobytem,“ doplňuje Krejza. 

 

Jenže čím později si lidé ubytování zarezervují, tím víc peněz si připlatí. Ceny za nocleh se totiž směrem k 

zimním svátkům postupně zvedají. 

 

„Před Vánoci průměrná cena, která se normálně pohybuje kolem 2000 korun za noc, stoupá na 2600. Víkendový 

průměr na ubytování - víkendy jsou většinou nejdražší - tak stoupá až lehce na 3000 korun za noc v té nejvyšší 

sezóně, tedy o vánočním víkendu. Na přelomu roku to jde všechno nahoru,“ popisuje ředitel agentury 

Czechtourism Jan Herget. 

 

Silvestr na horách 

 

Podle Hergeta je zatím průměrná obsazenost hotelů směrem k silvestrovské noci kolem třiceti procent. Na 

horách ale mají tradičně rezervovaných mnohem víc pokojů. 

https://www.irozhlas.cz/zivotni-styl/cestovani/hory-lyzovani-hotelieri-zdrazovani-energii-ubytovani_2211181317_ara
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Třeba na Šumavě, v Krkonoších nebo v Lužických horách hlásí hoteliéři už teď zaplněné kapacity asi z poloviny. 

Podle ankety Asociace horských středisek se právě do hor letos v zimě chystá přes polovinu Čechů. 

 

„Jsou tam samozřejmě i ti, kteří normálně na hory třeba nejezdí. Z těch, kteří jezdí lyžovat, asi 81 procent lidí 

odpovědělo, že se chystá na české hory. Drtivě převažují vícedenní pobyty - 76 procent a nejčastěji je to 

prodloužený víkend asi na 3-4 dny,“ míní ředitel asociace Libor Knot. 

 

Některým ubytovacím zařízením se ale už letos nevyplatí provoz udržovat. Už v minulých letech přišly o tržby 

kvůli covidovým lockdownům, kdy jim hosté zkrátka nepřijeli. 

 

Teď majitelé hotelů a penzionů pro změnu bojují s vysokými cenami energií a v některých případech končí s 

podnikáním ještě před začátkem zimní sezóny. 
 

 

 
Rann í Ra diož urná l  

Ranní Radiožurnál  
ČRo Radiožurnál | 18.11.2022 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

Beey,  

Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). 

 

mluvčí  

Krátce po sedmé přejeme dobré páteční ráno tak už nasněží, a tak vidina toho, že ti, kteří to mají rádi vyrazí na 

hory už je opět o něco reálnější, vypadá to že více než polovina lidí letos tráví zimu právě na horách a kvůli 

drahým energiím si ovšem bude muset připlatit za ubytování to navíc s blížící se sezónou poměrně významně 

zdražuje, abychom měli o tom reálnější představu tak jsme se na to zeptali a přidáme reportáž na tohle téma 

ranním Radiožurnálu. 

 

V zimě na hory v létě na vodu to už je taková tradice každý druhý Čech se letos v zimě na hory opravdu chystá, 

alespoň to tedy zjistil a potvrdil říjnový průzkum asociace horských středisek mezi více než tisícovkou 

respondentů hoteliéři hlásí stále ještě zatím dostatek volných kapacit, a to i na vánoční a také silvestrovské 

termíny ale neotálejte dlouho ubytování letos kvůli vysokým cenám sice zdraží a také někteří provozovatelé 

hotelů a penzionů na tuto zimní sezónu úplně zavřeli. 

 

Lipenském Lake resortu si na nezájem turistů před zimou stěžovat nemůžou. Přesto je ale podle Lukáše Krejzy 

rezervací méně než v době před koronavirovou pandemií. 

 

Obsazenost silvestrovského týdne je k dnešnímu dni přibližně 75 % v minulosti to v této době už bylo 

beznadějně vyprodané. 

 

Zuzana Švejdová, redaktorka  

Češi totiž poslední dobou kvůli obavám z možných covidových omezení objednávají ubytování až krátce před 

odjezdem, jenže čím později si lidé ubytování zarezervují, tím víc peněz si připlatí. Pokračuje ředitel agentury 

CzechTourism Jan Herget. 

 

mluvčí  

Před Vánoci ta výběrná cena se pohybuje někde kolem 2000 a noc stoupá až na cítíte o tom vánočním víkendu. 

 

Zuzana Švejdová, redaktorka  

Podle Hergeta je zatím průměrná obsazenost hotelů směrem k silvestrovské noci kolem 30 % na horách ale mají 
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tradičně rezervovaných mnohem víc pokojů podle ankety asociace horských středisek se právě do hor letos v 

zimě chystá přes polovinu Čechů. Pokračuje ředitel asociace Libor knot. 

 

mluvčí  

Drtivě převažují samozřejmě vícedenní pobyty 76 % a nejčastěji je to nějaký prodloužený víkend. 

 

Zuzana Švejdová, redaktorka  

Některým ubytovacím zařízením se, ale už letos nevyplatí provoz udržovat už v minulých letech přišli o tržby 

kvůli covidovým lockdownům, kdy jim hosté zkrátka nepřijeli. Teď majitelé hotelů a penzionů pro změnu bojují s 

vysokými cenami energií a v některých případech končí s podnikáním ještě před začátkem zimní sezóny Zuzana 

Švejdová Radiožurnál. 

 
 

2. 19. 11. 2022 
 

Polední R adi ožur nál  

Polední Radiožurnál  
ČRo Radiožurnál | 19.11.2022 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

Beey,  

Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). 

 

mluvčí  

Radiožurnál je půl jedné odpoledne. 

 

Martin Křížek, moderátor  

Vojáky, kteří společně s policisty hlídají státní hranici, se Slovenskem odpoledne navštíví ministryně obrany Jana 

Černochová z ODS. Kontroly na hranicích Česko zavedlo na konci září kvůli rostoucímu počtu nelegálních 

migrantů hlavně ze Sýrie. Vojáci a policisté už zkontrolovali asi 1000000,5 lidí. Nelegálně jich chtělo hranici 

překročit přes 8,5 tisíce. Spolu s nimi policie zadržela i více než stovku převaděčů. Uherskohradišťská 

nemocnice nabízí novým lékařům náborový příspěvek ve výši až půl milionu korun. Za 3 týdny od začátku 

kampaně se přihlásilo už 5 atestovaných doktorů A10 budoucích absolventů lékařských fakult. Podařilo se taky 

nalákat několik zdravotních sester. Po summitu sdružení zemí jihovýchodní Asie a setkání skupiny G20 se v Asii 

odehrává třetí velká politická schůzka. Summit členských zemí APEK, tedy asijsko pacifického hospodářského 

společenství, stejně jako na summitu gvacítky ani tentokrát nedorazil ruský prezident Vladimir Putin. Naopak ten 

čínský Si Ťin-pching absolvuje už třetí důležitý summit během jednoho týdne a pražské Divadlo pod Palmovkou 

uvede premiéru inscenace spáči. Diváky posune o 100 let do budoucnosti, kdy je země poznamenaná sérií 

katastrof a proměnila se v pustinu. Hra vznikla podle litevského dramatika Maria ivaškevičia. 

 

mluvčí  

Golfistky. 

 

Martin Křížek, moderátor  

Na okruhu LPGA dostanou v nové sezóně rekordní prémie v roce 2023 si na 33 turnajích rozdělí finanční bonusy 

v přepočtu v přepočtu skoro za 2,5 miliardy korun. 

 

mluvčí  

Zelená vlna známe lepší cestu. 

 

Zavřená jednička u Rosic a kolony u Lanžhota nade dvojice dálnice jde 1 ve směru z Prahy do Brna za sjezdem 

na nasice na 100 osmdesátém kilometru je už několik hodin zavřená kvůli požáru kamionu zatím je na místě 

stále kamion i hasiči a uzavírka ještě potrvá minimálně do dvou hodin odpoledne kolona sahá až na 100 

šedesátý čtvrtý kilometr auta z této kolony policie odklání na exitu 178 Rosice a na ale teprve blíží po dálnici 

určitě sjíždějte nejpozději na exitu 162 Velká Bíteš dále jeďte na Náměšť nad Oslavou a zpátky na dálnici 
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najedete u Kývalky na kilometru 182 na objížďce před Rosicemi je ale kolona dálnice D3 je obousměrně 

uzavřená mezi exity 118 Ševětín a 125 Hluboká nad Vltavou je to kvůli demolici mostu objížďka vede po silnici 

603 přes Vitín a Chotýčany a jezdí se plynule na dálnici D2 ze Slovenska směrem do Brna se tvoří kolona před 

kontrolami u Lanžhota stojíte aktuálně déle než 35 minut a na silnici 6 ve směru na Prahu za Lubencem v obci 

bílenec je dopravní omezení a tvoří se tam kolona zdržení teď asi 20 minut další zelená vlna nejpozději za půl 

hodiny. 

 

Volejte call centrum Zelené vlny 800 553 550. 

 

Martin Křížek, moderátor  

Bude zataženo až oblačno, místy s občasným sněžením na jihozápadě častějším tam napadne až 7 cm nového 

sněhu na severu čekejte většinou polojasno a nejvyšší teploty -3 až +1 stupeň a pozor hlavně v jihozápadní 

polovině Čech se může večer objevit náledí nebo zmrazky tolik zprávy dál je s vámi víkendový Radiožurnál a 

Zuzana Burešová. 

 

mluvčí  

Dobré odpoledne, jak jsme slyšeli ve zprávách sníh už začal padat, a tak se hodí říct, že každý druhý Čech se 

letos v zimě chystá na hory zjistil to říjnový průzkum asociace horských středisek mezi více než tisícovkou 

respondentů tak už se dnes třeba zrovna teď v sobotu můžete na hory těšit přeji vám krásný pohled a 

samozřejmě i pohled víkendového. 
 

 

 
Válek za sk očil pojišť ov ny. C hce  dota ce na l yžařsk é k urzy  

Válek zaskočil pojišťovny. Chce dotace na lyžařské kurzy  
Právo | 19.11.2022 | Rubrika: Zpravodajství | Strana: 3 | Autor: Kristýna Šopfová | Vytištěno: 79 895 | Prodáno: 51 615 | Čtenost: 

172 094  

Přispět dětem na sportovní aktivity, třeba na lyžařské kurzy, považují ředitelé škol za dobrý nápad. Mohlo by to 

podle nich pomoci některým rodinám, jež si pobyty, které leckde vyjdou i na 11 tisíc korun za týden, nemohou 

dovolit.  

S nápadem na zavedení příspěvku pro školáky do 15 let přišel ministr zdravotnictví Vlastimil Válek (TOP 09). 

Odmítl, že by tím šel na ruku skiareálům a lyžařským lobbistům. Rodičům by to pochopitelně pomohlo, pro jsou i 

ředitelé škol, kteří by jinak měli problém kurzy obsadit.  

„Diskutujeme o tom, jak využít peníze z fondu prevence na pohybové aktivity dětí, aby se od počítačů vrátily do 

přírody a abychom u nich začali srážet hmotnost, která u nich za covidu narostla. Jedna z možností je podpora 

lyžařských kurzů,“ řekl Právu Válek. Podpořit by chtěl zejména rodiny, které se dostaly do finančních problémů. 

„Pokud v některých regionech deset nebo i dvacet procent dětí nemůže jet na týden na hory kvůli tomu, že na to 

ekonomicky nemají, a jedná se o zdravotně preventivní záležitost, je to bezesporu něco, co by mělo být z fondu 

prevence hrazeno,“ dodal Válek.  

Ředitel Asociace horských služeb Libor Knot v médiích uvedl, že střediska už několik let neúspěšně žádala vládu 

o zavedení státního příspěvku na kurzy. Podpořilo by to i místní ekonomiku. Uspěli podle něj až u Válka. 

„Nechci, aby se nějaké dítě kvůli ekonomickým problémům nemohlo zúčastnit těchto pohybových volnočasových 

aktivit,“ odmítl ministr spekulace o lobbingu.  

Ceny lyžařských kurzů se pohybují zpravidla od 5000 korun výš. Část jde na ubytování, dopravu a stravu. 

Významnou položkou bývá skipas, jehož cena závisí na lokalitě. Třeba v Peci pod Sněžkou vyjde děti pětidenní 

permanentka na 3000 korun. Pokud dítě nemá vlastní lyžařské vybavení, následují další výdaje.  

„Zájem o kurzy je velký, ale někteří nemohou jet, protože na to nemají peníze,“ řekl Právu člen vedení jedné ze 

základních škol v Kroměříži.  

„Po dvou letech pandemie jsme zorganizovali kurz, který máme plný. Nabídli jsme ho ale více třídám, někteří 

žáci nejedou právě ze zmiňovaných důvodů,“ uvedl ředitel ZŠ a MŠ v Miloticích Anton Ivánek. Při škole funguje i 

spolek přátel, který některým dětem ze sociálně slabších rodin na aktivity přispívá. Zástupci škol se shodují, že 
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by příspěvek rodinám při současné ekonomické krizi mohl pomoci. Bariérou však může být ostych o něj požádat.  

Nelze očekávat, že týdenní pobyt ovlivní zdravotní kondici k lepšímu, může ale vzbudit zájem o sport. „Z mého 

pohledu k dlouhodobému zdravotnímu efektu nedojde. Je ale pravda, že pro spoustu dětí je kurz nedostupný. 

Kdyby měly možnost jet, mohlo by je to motivovat k pohybové aktivitě, kterou si běžně doma s rodiči 

nevyzkoušejí,“ řekla Právu Ilona Hülleová, předsedkyně Sdružení praktických lékařů pro děti a dorost.  

Výše příspěvku by se mohla podle ministra pohybovat kolem šesti až sedmi tisíc korun. Hlavní slovo však budou 

mít správní rady pojišťoven. „V tuto chvíli připravujeme možnou podobu návrhu na úpravu programu prevence, 

který by umožnil realizovat tento záměr,“ řekla Právu mluvčí VZP Viktorie Plívová.  

Zaskočeni byli nápadem ministra ve Svazu zdravotních pojišťoven, který zastupuje asi 40 procent občanů.  

„V současné době se dokončují návrhy zdravotně pojistných plánů pro příští rok a v této souvislosti nám není 

známo, že by ze strany ministerstva zdravotnictví byla takto konkrétní doporučení a příslušná odůvodnění pro 

zařazení takových preventivních programů při přípravě zdravotně pojistných plánů vznesena,“ sdělil Právu 

výkonný ředitel svazu Martin Balada.  

„Na aktivity podobného charakteru pojišťovny již nyní v menší míře pojištěncům přispívají z fondů prevence,“ 

dodal.  

 

Foto autor: Ilustrační foto PRÁVO – Pavel Orholz  
 

 

 
Silvestr  na horá ch? O bsaz eno  

Silvestr na horách? Obsazeno  
Prima | 19.11.2022 | Zpráva: 20 | Sledovanost pořadu: 0  

Petr SUCHOŇ, moderátor  

Oslava příchodu Nového roku na horách? Kdo nemá rezervaci, těžko něco najde. Pobyty na letošní Vánoce a 

Silvestra podražily v průměru o 10-15 %. Ani to ale milovníky hor neodradilo. Zbývají poslední místa. 

 

Lenka KOVANDOVÁ, redaktorka  

K nejhezčím svátkům v roce to prostě patří. Užít si je na sněhu s kamarády nebo rodinou. A že letos si ten 

odpočinek opravdu zasloužíme. Slovo šetřit se každý den skloňuje na 1000 způsobů. Jak to ale vypadá, Vánoce 

a Silvestra si Češi alespoň v horských oblastech chtějí užít plnou parádou. Plná parkoviště jsou u hotelů už teď. 

 

Roman MUZIKÁŘ, Resident Manager, Orea Resort Devět Skal, Milovy  

Co se týče toho Silvestru, tak tam je letos extrémní zájem. A nyní už musíme několik hostů odmítat. 

 

Alena MALÁ, provozovatelka penzionu, Vrchlabí  

Letošní Silvestr je teďka obsazený. Nicméně ještě něco uvolnit může, ale pak vlastně volné termíny máme 

jenom něco málo po Novém roce a pak už v březnu. 

 

Lenka KOVANDOVÁ, redaktorka  

Například Beskydy, s prvním sněhem už tady odstartovala i zimní sezóna. 

 

redaktor  

Ubytování v hotelu nebo na penzionu ještě seženete. Od poloviny prosince už ale situace jiná. 

 

Petr VINOVSKÝ, obchodní manažer Hotelu Duo, Horní Bečva  

Momentálně vánoční svátky máme už takřka vyprodané. Co se týká silvestrovského pobytu, ten je vyprodaný 

beznadějně. 

 

Libor KNOT, předseda Asociace horských středisek  

Samozřejmě přetrvává to, co se jaksi s covidem jak přišlo, a to je pozdější bookace. 
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Lenka KOVANDOVÁ, redaktorka  

Oproti tomu, kdo nepodniká na horách, riskuje, že hotel nezaplní. V Šiklandu na Vysočině tak má přes zimu 

personál volno a ušetří na energiích. 

 

Libor ŠIKL, majitel Hotelu Šiklův mlýn, Zvole nad Pernštejnem  

Většinou lidi přijedou jenom na 2 dny. Přijdou toho 30.12. Jistě si každý přiveze s sebou nějaký ten tvrdej alkohol 

a šampaňský z domu. Tak jako, že by to bylo nějaký ziskový, to není. Proto my Silvestra ani Vánoce 

nepreferujeme. 

 

Lenka KOVANDOVÁ, redaktorka  

Krajské štáby a Lenka Kovandová, CNN Prima News. 
 

 

 
Sněžná děla ček ají je nom na povel  

Sněžná děla čekají jenom na povel  
Právo | 19.11.2022 | Rubrika: Region Čechy | Strana: 15 | Autor: Vladislav Prouza | Vytištěno: 79 895 | Prodáno: 51 615 | Čtenost: 

172 094  

Víkendové klima patrně dovolí spustit ve výše položených skiareálech sněžná děla. Baterie výrobníků 

technického sněhu čekají na svazích na optimální mráz a povel k palbě.  

„Pokud to podmínky dovolí, začneme o víkendu zasněžovat horní úbočí Černé hory, konkrétně sjezdovku 

Anděl,“ přiblížila mluvčí nejrozsáhlejší lyžařské arény Česka, krkonošského SkiResortu Černá hora – Pec Zina 

Plchová.  

„Elektrickou energii máme zajištěnou na celou letošní sezónu a nemělo by docházet k omezení provozu,“ 

ubezpečila. „Dílčí omezení provozu lze očekávat patrně pouze u večerního lyžování, s nímž ve SkiResortu 

počítáme minimálně tři dny v týdnu,“ upřesnila Plchová. Loňskou lyžařskou sezónu zahájil janskolázeňský 

SkiResort na půlkilometrové sjezdovce Anděl tradičně jako první v republice 3. prosince. Přípravy letos cílí na 

zhruba stejné datum. Rozhodne počasí.  

Sezonu hodlá letos spustit všech zhruba 110 registrovaných lyžařských areálů napříč republikou. „Nevím o 

jediném, který by sezónu z důvodu nárůstu cen energií odpískal. Pokud někde nepojedou, tak půjde o jednotlivé 

vleky, kde si spočítali, že letošní provoz by pro ně nebyl rentabilní,“ říká šéf Asociace horských středisek ČR 

Libor Knot.  

Využít vládního zastropování cen energií mohou od nového roku dvě třetiny skiareálů, jež spadají do kategorie 

menších a středních podniků. Zbytek musí vystačit s přislíbenými kompenzacemi, které jsou ale minimální. 

„Areály, které dosáhnou na zastropování, budou v konkurenční výhodě. Šetřit s energiemi nicméně musejí 

všechny, ovšem tam, kde to lyžaři nepocítí. Nelze zkrátka omezit finální službu,“ podotkl Knot, podle něhož 

půjdou zvýšené náklady na vrub provozovatelů skiareálů. „Mnohde počítají s minimálním ziskem v beztak nízko 

ziskovém sektoru,“ tvrdí Knot.  

 

Skipas kupte s předstihem  

 

Letošní, oproti minulým sezonám několikanásobné provozní náklady zdaleka nevyváží skipasy zdražené v 

průměru od osmi do patnácti procent. Řada skiareálů stále nabízí koupi jízdenek on-line leckde s výraznou až 

třetinovou slevou.  

Skipas zakoupený s dostatečným předstihem on-line na určité období, nejlépe to nejméně atraktivní, může přijít 

o třicet procent laciněji. „Minimálně však s desetiprocentní slevou oproti kamenné pokladně,“ slibuje Plchová ze 

SkiResortu v Janských Lázních, kde pro letošek rozšířili síť výdejních automatů skipasů, tzv. sKiosků, 

rozmístěných ve všech hlavních střediscích lyžařské arény s 50 kilometry sjezdovek. „Platí, že čím dřív 

nakoupíte, tím lepší cenu máte. Stejně jako tomu bývá u letenek,“ vysvětlila mluvčí.  
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Sezonu hodlá spustit všech 110 registrovaných lyžařských areálů v republice  

 

Foto autor: Foto SkiResort Černá hora – Pec  

Foto popis: Vlekaři v Jánských Lázních čekají, až počasí zavelí.  

Region vydání: Právo - region Čechy 
 

3. 20. 11. 2022  

 

 
Na horách  už z as něž ují sj ezdov ky  

Na horách už zasněžují sjezdovky  
ČT 1 | 20.11.2022 | Zpráva: 14 | Sledovanost pořadu: 0  

Jana PEROUTKOVÁ, moderátorka ČT  

Lyžařské areály dokončují přípravy na novou sezónu a na řadě míst už využily mrazivého počasí a začaly 

zasněžovat. Na druhou stranu jsou i místa, kde letos umělý sníh vyrábět neplánují, a to kvůli cenám energií. Ty 

jsou jedním z hlavních důvodů, proč se letos lyžování prodraží. 

 

Šárka RUSNÁKOVÁ, redaktorka ČT  

Zasněžovat už začali třeba ve skicentru v Deštné v Orlických horách. 

 

Petr PROUZA, provozovatel, Skincentrum Deštné v Orlických horách  

Opravdu jsme vyrobili velké množství sněhu, zasněžujeme spíše do vrstev, tak, aby to přežilo, případně nějakou 

oblevu. 

 

Šárka RUSNÁKOVÁ, redaktorka ČT  

Sníh už si tady užili zdejší první návštěvníci. 

 

návštěvníci Orlických hor  

Jsem si tady kouloval a jezdil na bobu./nesrozumitelné/ My jsme se klouzali po sněhu. 

 

Šárka RUSNÁKOVÁ, redaktorka ČT  

Areál na Ještědu začal s výrobou umělého sněhu ještě dřív. Už v říjnu, kdy se teploty pohybovaly i okolo 20 

stupňů nad nulou.Naopak běžecký stadion v Bedřichově zatím s výrobou sněhu vyčkává. 

 

Martin KUNC, ředitel, Jizerská  

Bohužel nás trošku zlobí ta dlouhodobá předpověď, kdy tam hlásí ještě oteplení, a my bohužel vyčkáváme na ty 

lepší podmínky. 

 

Barbora SILNÁ, redaktorka ČT  

Město Liberec už oznámilo, že nebude ani zasněžovat ani osvětlovat běžecký areál ve Vesci. 

 

Šárka RUSNÁKOVÁ, redaktorka ČT  

Upravovat plánuje tratě pouze, pokud bude dostatek přírodního sněhu, ušetří tím stovky tisíc. Vysoké ceny 

energií zasáhly všechna lyžařská střediska. 

 

Petr PROUZA, provozovatel, Skincentrum Deštné v Orlických horách  

I když máme zastropováno, pořád je to dvojnásobná cena oproti minulým letům. 

 

Šárka RUSNÁKOVÁ, redaktorka ČT  

I proto si lidé za lyžování připlatí. Podle zástupců Asociace horských středisek to bude v průměru 15 % 

navíc.Tady v Orlických horách plánují sjezdovky otevřít zhruba týden před Vánoci, stejně jako ty v Libereckém 
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kraji. V Krkonoších pak ještě o 14 dní dřív. Barbora Silná a Šárka Rusnáková, Česká televize. 
 

 

 
Skiareály v Krkonošíc h za čal y zas něž ov at, trendem js ou  pl ov oucí ce ny  ski pas ů  

Skiareály v Krkonoších začaly zasněžovat, trendem jsou plovoucí ceny skipasů URL  
krkonossky.denik.cz | 20.11.2022 | Rubrika: Krkonoše | Autor: Jan Braun  

/FOTOGALERIE, VIDEO/ Zima se přihlásila o slovo. Teploty klesly pod nulu, což byl signál pro vlekaře, aby 

spustili sněžná děla. Se zasněžováním sjezdovek začaly v sobotu skiareály na více místech v Krkonoších, 

například ve Špindlerově Mlýně, Mladých Bukách nebo Kněžickém vrchu ve Vrchlabí. 

 

Oficiální zahájení sezony zatím ohlásil Skiareál Špindlerův Mlýn, který chystá tradiční akci Špindl SkiOpening na 

sobotu 10. prosince i s koncertem zpěvačky Anny K. Skiareály už také zahájily prodej skipasů, ve Špindlu či ve 

SkiResortu Černá hora - Pec jsou ceny skipasů pořizovaných online plovoucí, podobně jako při kupování 

letenek. Dřívější nákup znamená levnější cenu. Navíc jsou výrazně levnější než při platbě na pokladně. 

Jednodenní skipas na sobotu 17. prosince stojí v tuto chvíli ve Skiareálu Špindlerův Mlýn 730 Kč při pořízení 

online v e-shopu, zatímco na místě bude stát dvojnásobek. 

Při platbě kartou 1340 Kč a 1490 Kč, pokud si lyžař pořídí skipas na pokladně. Znatelný rozdíl ukazují ceny 

dvoudenních skipasů - v lyžařském středisku bude stát 2900 Kč na pokladně, zatímco při zakoupení z domova 

1440 Kč. Pokud si budou chtít lidé zalyžovat ve Špindlu 28. prosince, zaplatí nyní za jednodenní skipas 970 Kč 

při platbě online, 1430 Kč při platbě kartou ve středisku a 1590 Kč při platbě na pokladně. 

 

„Takzvané plovoucí ceny skipasů začíná používat více českých skiareálů. Nejen, že návštěvníkům včasný nákup 

z domova ušetří čas a peníze, ale provozovatelé dokážou lépe regulovat množství lyžařů na sjezdovkách,“ uvedl 

ředitel Asociace horských středisek Libor Knot. „Provozovatelé lyžařských areálů musí do svých cen promítnout 

vyšší náklady, které současná netypická situace přináší. Uvědomují si ale, že je do skipasů nelze zahrnout v 

plné výši. Po započtení dalších stovek skiareálů bude nárůst cen pro celou ČR ještě výrazně nižší a bude tak 

hluboko pod inflační úrovní,“ doplnil Knot. 

„U nás máme flexibilní ceny, které jsme zavedli již před třemi sezonami. Ceny jsou závislé na několika různých 

parametrech jako včasnost nákupu, počasí, obsazenost areálu a další podmínky,“ vysvětlil Adam Svačina, 

obchodní a marketingový ředitel Skiareálu Špindlerův Mlýn. 

 

„Při včasném online nákupu lyžaři růst ceny skipasu pocítí jen velmi nepatrně. Platí, že čím dřív nakoupíte, tím 

lepší cenu máte,“ potvrdil výhodu dřívějšího nákupu skipasů ředitel SkiResortu Černá hora - Pec Jakub Janda. 

„S blížícím se termínem a zvyšující se obsazeností na daný den se bude zvedat cena skipasu i v e-shopu. 

Stejně jako tomu bývá u letenek. I přesto bude platit po celou zimu, že skipasy koupené online přes webshop 

SkiResortu budou vždy levnější než ty koupené na kamenné pokladně,“ dodal. 

Online koupený skipas SkiResortu Černá hora - Pec bude možné si vyzvednout v některém z devíti výdejních 

automatů, takzvaných sKiosků. Ty byly novinkou loňské zimy a poprvé se objevily v Janských Lázních a Peci 

pod Sněžkou. Rozmístěny budou ve všech areálech SkiResortu. „Lidé je budou moci využít k vyzvednutí online 

koupených skipasů či nákupu skipasů. Velkou výhodou sKiosků je, že nikdy nezavírají, takže se u nich lyžaři 

mohou zastavit kdykoliv - při příjezdu na pobyt, večer před lyžováním, brzy ráno nebo kdykoliv jindy,“ uvedl 

ředitel SkiResortu Jakub Janda. 
 

4. 21. 11. 2022  

 

 
Rann í vy sílá ní  

Ranní vysílání  
ČT 24 | 21.11.2022 | Zpráva: 1 | Sledovanost pořadu: 0  

Beey,  

Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). 

https://krkonossky.denik.cz/zpravy_region/skiarealy-krkonose-zasnezovani-lyzarska-sezona-trend-plovouci-ceny-skipasy-2022.html
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Petra Tuháčková, moderátorka  

V této hodině studia 6 se podíváme třeba na pražské výstaviště. Začíná tam totiž výstava o Nikolovi tteslovi. 

Projedná ji naše ranní reportérka Lada Kolovratová. 

 

Ondřej Topinka, moderátor  

Potom se zaměříme na dluhy tedy zejména na to, jak se jich zbavit končí druhé kolo akce milostivé léto, jak moc 

ji lidé zvládli využít víc po půl. 

 

mluvčí  

Deváté. A před devátou pak nabídneme rady a tipy, jak co nejvíce ušetřit na účtu za plyn víc 8. 

 

Jiným snům, vítejte v Hyde parku civilizace ve světě vědy a otázek současné společnosti ptejte se významných 

vědců a osobností naší civilizace, protože stejně jako oni i my. 

 

Lyžařské areály dokončují přípravy na novou sezónu a na řadě míst už využily mrazivého počasí a začaly 

zasněžovat. Na druhou stranu jsou i místa, kde letos umělý sníh vyrábět neplánují, a to kvůli cenám energií ty 

jsou jedním z hlavních důvodů, proč se letos lyžování prodraží. 

 

Zasněžovat už začaly třeba ve Ski centru v dešti Deštném v Orlických horách. 

 

Opravdu jsme vyrobili velké množství sněhu zasněžujeme spíše do vrstev tak, aby to přežilo, případně nějakou 

oblevu. 

 

Sníh už si tedy užili zdejší první návštěvníci. Areál na Ještědu začal s výrobou umělého sněhu ještě dřív. Už v 

říjnu, kdy se teploty pohybovaly i okolo 20 stupňů nad nulou. 

 

Šárka Rusnáková, redaktorka  

Naopak běžecký stadion v Bedřichově zatím s výrobou sněhu vyčkává. 

 

mluvčí  

Bohužel nás trošku zlobí ta dlouhodobá předpověď, kdy tam hlásí ještě oteplení a my, bohužel vyčkáváme na ty 

lepší podmínky. 

 

Město Liberec už oznámilo, že, že nebude ani zasněžovat ani osvětlovat běžky areál ve Vesci. 

 

Šárka Rusnáková, redaktorka  

Upravovat plánuje tratě pouze pokud bude dostatek přírodního sněhu ušetří tím stovky tisíc vysoké ceny energií 

zasáhly všechna lyžařská střediska. 

 

mluvčí  

I když máme zastropováno, pořád je to dvojnásobná cena oproti minulým. 

 

Šárka Rusnáková, redaktorka  

Letům. I proto si lidé lyžování připlatí. Podle zástupců asociace horských středisek to bude v průměru 15 % 

navíc. 

 

mluvčí  

Tady v Orlických horách plánují sjezdovky otevřít zhruba týden před Vánoci. Stejně jako ty v Libereckém kraji. V 

Krkonoších pak ještě o 14 dní dřív. Barbora silná a Šárka Rusnáková, Česká televize. 
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Už jen pár dní zbývá do adventu pro obchodníky klíčové období. Mnozí z nich říkají, že oproti předchozím letům 

teď lidé nakupují s mírným předstihem. Pomalu se taky vracejí do kamenných prodejen. Kvůli vysoké inflaci ale 

přetrvává opatrnost a lidé víc než kdy dřív čekají na různé slevové akce. 

 

Kosmetiku, ale taky třeba bytové parfémy teď doplňují do regálů denně. Mají totiž o čtvrtinu zákazníků víc než 

minulý měsíc. Kromě těch stálých jim přibývají i nový. 

 

Během vánočního období nám narůstá i počet pánských klientů, který chodí rádi nakupovat zejména dárkové 

sady. 

 

Očekávají, že s koncem roku jich bude ještě daleko. Se. 

 

týče listopadu prosince, tak doufáme v nějakých cca 80 % nárůst. 

 

Právě kosmetika vyhrává pomyslný souboj o nejoblíbenější dárek Vánocům. Letos ji plánuje pořídit víc než 40 % 

Čechů. Zhruba stejný podíl lidí pak chce nakoupit knihy.Stovky knih prodávaly tento týden s padesátiprocentní 

slevou i tímto způsobem se snaží do knihkupectví přilákat další zákazníky. 

 

Právě se nacházíme asi v tom úplném zlomu té sezóny, protože nyní máme období, kdy lidem chodí výplaty, a 

to je přesně ten moment, kdy obecně retail se začíná rozbíhat a ty Vánoce jednoznačně cítíme. 

 

Nejvíc lidí sem ale stejně přijde na poslední chvíli, i když totiž zboží vybírají na internetu. Do kamenného 

obchodu nakonec mnoho z nich zajde osobně. 

 

Se to prostě nikdy nemůže vyrovnat tomu, když půjdete do knihkupectví, podíváte se na nějakou knížku a 

začnete listovat nejenom, že bude vonět, ale můžete tam v ní najíst ty krásné ilustrace a jsou přesně publikace, 

kde to nelze nahradit. 

 

Naopak v tomto obchodě se sportovními potřebami v Kralupech nad Vltavou zatím zákazníky, kteří nakupují 

dárky, vyhlížejí. Sportovní potřeby totiž stojí na druhém konci pomyslného žebříčku. Letos je na Vánoce plánuje 

zakoupit necelá desetina Čechů. 

 

Ponožky, které prostě před Vánocema tvoří významnou část nákupu našich zákazníků, jejich prodej se zvyšuje 

zhruba tak 3× a 4×. 

 

Tady je tak živí spíš sezónní sporty. V létě prodej kol a v zimě půjčovna nebo prodej lyží a vybavení na ně. 

 

Když ty lidi opravdu ta atmosféra panuje i tady v Kralupech je tady nasněžíno, tak potom ty lidi opravdu změněj 

typ uvažování chování a nakupují věci, který prostě běžně by nepotřebovali nebo nechtěli. 

 

Větší nápor zákazníků tady proto čekají po Novém roce. Věří, že bude sníh a navíc přijdou ti, kteří dostali 

sportovní vybavení a budou ho potřebovat seřídit. Iveta Dvořáková, Česká televize 

 
 

 

 
Válek za sk očil pojišť ov ny. C hce  dota ce na l yžařsk é k urzy  

Válek zaskočil pojišťovny. Chce dotace na lyžařské kurzy URL  
novinky.cz | 21.11.2022 | Rubrika: Domácí, Stalo se | Autor: Kristýna Šopfová  

Přispět dětem na sportovní aktivity, třeba na lyžařské kurzy, považují ředitelé škol za dobrý nápad. Mohlo by to 

podle nich pomoci některým rodinám, jež si pobyty, které leckde vyjdou i na 11 tisíc korun za týden, nemohou 

https://www.novinky.cz/clanek/domaci-valek-zaskocil-pojistovny-chce-dotace-na-lyzarske-kurzy-40414958


25/50   © 2023 NEWTON Media | www.newtonmedia.eu |  

dovolit. 

 

 

S nápadem na zavedení příspěvku pro školáky do 15 let přišel ministr zdravotnictví Vlastimil Válek (TOP 09). 

Odmítl, že by tím šel na ruku skiareálům a lyžařským lobbistům. Rodičům by to pochopitelně pomohlo, pro jsou i 

ředitelé škol, kteří by jinak měli problém kurzy obsadit. 

 

„Diskutujeme o tom, jak využít peníze z fondu prevence na pohybové aktivity dětí, aby se od počítačů vrátily do 

přírody a abychom u nich začali srážet hmotnost, která u nich za covidu narostla. Jedna z možností je podpora 

lyžařských kurzů,“ řekl Právu Válek. Podpořit by chtěl zejména rodiny, které se dostaly do finančních problémů. 

 

„Pokud v některých regionech deset nebo i dvacet procent dětí nemůže jet na týden na hory kvůli tomu, že na to 

ekonomicky nemají, a jedná se o zdravotně preventivní záležitost, je to bezesporu něco, co by mělo být z fondu 

prevence hrazeno,“ dodal Válek. 

 

Ředitel Asociace horských služeb Libor Knot v médiích uvedl, že střediska už několik let neúspěšně žádala vládu 

o zavedení státního příspěvku na kurzy. Podpořilo by to i místní ekonomiku. Uspěli podle něj až u Válka. 

„Nechci, aby se nějaké dítě kvůli ekonomickým problémům nemohlo zúčastnit těchto pohybových volnočasových 

aktivit,“ odmítl ministr spekulace o lobbingu. 

 

Ceny lyžařských kurzů se pohybují zpravidla od 5000 korun výš. Část jde na ubytování, dopravu a stravu. 

Významnou položkou bývá skipas, jehož cena závisí na lokalitě. Třeba v Peci pod Sněžkou vyjde děti pětidenní 

permanentka na 3000 korun. Pokud dítě nemá vlastní lyžařské vybavení, následují další výdaje. 

 

„Zájem o kurzy je velký, ale někteří nemohou jet, protože na to nemají peníze,“ řekl Právu člen vedení jedné ze 

základních škol v Kroměříži. 

 

„Po dvou letech pandemie jsme zorganizovali kurz, který máme plný. Nabídli jsme ho ale více třídám, někteří 

žáci nejedou právě ze zmiňovaných důvodů,“ uvedl ředitel ZŠ a MŠ v Miloticích Anton Ivánek. Při škole funguje i 

spolek přátel, který některým dětem ze sociálně slabších rodin na aktivity přispívá. Zástupci škol se shodují, že 

by příspěvek rodinám při současné ekonomické krizi mohl pomoci. Bariérou však může být ostych o něj požádat. 

 

Nelze očekávat, že týdenní pobyt ovlivní zdravotní kondici k lepšímu, může ale vzbudit zájem o sport. „Z mého 

pohledu k dlouhodobému zdravotnímu efektu nedojde. Je ale pravda, že pro spoustu dětí je kurz nedostupný. 

Kdyby měly možnost jet, mohlo by je to motivovat k pohybové aktivitě, kterou si běžně doma s rodiči 

nevyzkoušejí,“ řekla Právu Ilona Hülleová, předsedkyně Sdružení praktických lékařů pro děti a dorost. 

 

Výše příspěvku by se mohla podle ministra pohybovat kolem šesti až sedmi tisíc korun. Hlavní slovo však budou 

mít správní rady pojišťoven. „V tuto chvíli připravujeme možnou podobu návrhu na úpravu programu prevence, 

který by umožnil realizovat tento záměr,“ řekla Právu mluvčí VZP Viktorie Plívová. 

 

Zaskočeni byli nápadem ministra ve Svazu zdravotních pojišťoven, který zastupuje asi 40 procent občanů. 

 

„V současné době se dokončují návrhy zdravotně pojistných plánů pro příští rok a v této souvislosti nám není 

známo, že by ze strany ministerstva zdravotnictví byla takto konkrétní doporučení a příslušná odůvodnění pro 

zařazení takových preventivních programů při přípravě zdravotně pojistných plánů vznesena,“ sdělil Právu 

výkonný ředitel svazu Martin Balada. 

 

„Na aktivity podobného charakteru pojišťovny již nyní v menší míře pojištěncům přispívají z fondů prevence,“ 

dodal. 
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Skiareály zas něž ují, trendem js ou  pl ov oucí c eny  ski pa sů  

Skiareály zasněžují, trendem jsou plovoucí ceny skipasů  
Hradecký deník | 21.11.2022 | Rubrika: Titulní strana | Strana: 1 | Autor: JAN BRAUN | Vytištěno: 1 940 | Čtenost: 14 458  

Lyžařská sezona se blíží. Kdo dřív nakoupí skipas, ten ho bude mít levnější. Zima se přihlásila o slovo. Teploty 

klesly pod nulu, což byl signál pro vlekaře, aby spustili sněžná děla. Se zasněžováním sjezdovek začaly v sobotu 

skiareály na více místech v Krkonoších, například ve Špindlerově Mlýně, Mladých Bukách nebo Kněžickém 

vrchu ve Vrchlabí.  

Oficiální zahájení sezony zatím ohlásil Skiareál Špindlerův Mlýn, který chystá na sobotu 10. prosince tradiční 

akci Špindl SkiOpechystá ning i s koncertem zpěvačky Anny K. Skiareály už také zahájily prodej skipasů, ve 

Špindlu či ve SkiResortu Čerzahájily ná hora – Pec jsou ceny skipasů pořizovaných online plovoucí, podobně 

jako při kupování letenek. Dřívější nákup znamená levnější cenu. Navíc jsou výrazně levnější než při platbě na 

pokladně. Jednodenní skipas na sobotu 17. prosince stojí v tuto chvíli ve Skiareálu Špindlebotu rův Mlýn 730 

korun při pořízení online v e-shopu, zatímco na místě bude stát dvojnásobek: 1 340 korun při platbě kartou a 1 

490 korun, pokud si lyžař pořídí skipas na pokladně.  

 

ROZDÍL JE ZNATELNÝ  

 

Znatelný rozdíl ukazují ceny dvoudenních skipasů – v lyžařském středisku budou stát 2 900 korun na pokladně, 

zatímco při zakoupení z domova 1 440 korun. Pokud si lidé budou chtít zalyžovat kud zalyzaplatí ve Špindlu 28. 

prosince, nyní za jednodenní skipas 970 korun při platbě online, 1 430 korun při platbě kartou ve středisku a 1 

590 při platbě na pokladně.  

„Takzvané plovoucí ceny skipasů začíná používat více českých skiareálů. Nejenže návštěvníkům včasný nákup 

z domova ušetří čas a peníze, ale provozovatelé dokážou lépe regulovat množství lyžařů na sjezdovkách,“ uvedl 

ředitel Asociace horských středisek Libor Knot.  

 

VYŠŠÍ NÁKLADY  

 

„Provozovatelé lyžařských areálů musí do svých cen promítnout vyšší náklady, které současná netypická situace 

přináší. Uvědomují si ale, že je do skipasů nelze zahrnout v plné výši. Po započtení dalších stovek skiareálů 

bude nárůst cen pro celou Českou republiku ještě výrazně nižší a bude tak hluboko pod inflační úrovní,“ doplnil 

Knot. ...2  

 

Skiareály? Trendem jsou plovoucí ceny skipasů  

Pokračování ze strany 1  

 

„U nás máme flexibilní ceny, které jsme zavedli již před třemi sezonami. Ceny jsou závislé na několika různých 

parametrech jako včasnost nákupu, počasí, obsazenost areálu a další podmínky,“ vysvětlil obchodní a 

marketingový ředitel Skiareálu Špindlerův Mlýn Adam Svačina.  

 

ONLINE JE TO LEVNĚJŠÍ  

 

„Při včasném online nákupu lyžaři růst ceny skipasu pocítí jen velmi nepatrně. Platí, že čím dřív nakoupíte, tím 

lepší cenu máte,“ potvrdil výhodu dřívějšího nákupu skipasů ředitel SkiResortu Černá hora – Pec Jakub Janda. 

„S blížícím se termínem a zvyšující se obsazeností na daný den se bude zvedat cena skipasu i v e-shopu. 

Stejně jako tomu bývá u letenek.  

I přesto bude platit po celou zimu, že skipasy koupené online přes webshop SkiResortu budou vždy levnější než 

ty koupené na kamenné pokladně,“ dodal.  
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Online koupený skipas SkiResortu Černá hora – Pec si bude možné vyzvednout v některém z devíti výdejních 

automatů, takzvaných sKiosků.  

Ty byly novinkou loňské zimy a poprvé se objevily v Janských Lázních a Peci pod Sněžkou. Rozmístěny budou 

ve všech areálech SkiResortu.  

 

NIKDY NEZAVÍRAJÍ  

 

„Lidé je budou moci využít k vyzvednutí online koupených skipasů či nákupu skipasů. Velkou výhodou sKiosků 

je, že nikdy nezavírají, takže se u nich lyžaři mohou zastavit kdykoliv – při příjezdu na pobyt, večer před 

lyžováním, brzy ráno nebo kdykoliv jindy,“ uzavřel JanFoto: da.  
 

 

 
Lyžařs ké are ály se c hys taj í na sez onu  

Lyžařské areály se chystají na sezonu  
ČT 1 | 21.11.2022 | Zpráva: 15 | Sledovanost pořadu: 0  

Bohumil KLEPETKO, moderátor  

Lyžařské areály dokončují poslední přípravy na nadcházející zimní sezónu, například v Deštném v Orlických 

horách zasněžují svahy. Většina sjezdovek by měla být otevřená do Vánoc. 

 

Šárka Rusnáková, redaktorka ČT  

Teploty pod nulou a bílé sjezdovky. Sněhu, i když uměle vyrobeného si v Deštném v Orlických horách užívali 

první návštěvníci. 

 

návštěvníci Orlických hor  

Je to dobrý, ale je to takový. Nejezdí to moc. 

 

My jsme s Danem stavěli takový malý iglú a moc se nám nepovedlo. 

 

Šárka Rusnáková, redaktorka ČT  

Sněžná děla měli v Deštném v Orlických horách spuštěna po celý víkend. 

 

Petr Prouza, provozovatel, Skicentrum Deštné v Orlických horách  

Máme tady už připraveno okolo 15 000 kubíků sněhu v docela silných vrstvách, takže věříme, že to přežije i 

nějakou silnější oblahu. 

 

Šárka Rusnáková, redaktorka ČT  

Nepříznivého počasí se obávají zvláště níže položená lyžařská střediska. Například v tom dalším na východě 

Čech ve skiareálu Hlinsko proto zasněžovat ještě nezačaly. 

 

Robert Vokáč, předseda spolku, Ski klub Hlinsko  

Plánujeme zasněžovat kolem Mikuláše. Až bude trvale mrznout aspoň týden. 

 

Šárka Rusnáková, redaktorka ČT  

Sněžná děla už mají v Hlinsku, ale v pohotovosti na svazích. A více jak měsíc, také půjčují lyžařské vybavení. 

 

Martin Říha, pracovník půjčovny, Ski klub Hlinsko  

Převážně se půjčuje vybavení na lyžařské kurzy nebo pro začátečníky. 

 

Šárka Rusnáková, redaktorka ČT  

V Hlinsku i většině dalších lyžařských areálů na východě Čech věří, že se jim podaří spustit vleky ještě před 
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Vánoci. Sjezdovka v Hlinsku je unikátní. Vede přes most přes silnici první třídy. Lyžaři si tady ale letos kvůli 

vysokým cenám energií připlatí, stejně jako na většině míst Česka. Podle asociace horských středisek zdraží 

skiareály o 10-20 %. Šárka Rusnáková, Česká televize, východní Čechy. 
 

 

 
Odpole dne na Rá di u Z  

Odpoledne na Rádiu Z  
Rádio ZET | 21.11.2022 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

Beey,  

Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). 

 

mluvčí  

Dobré odpoledne 10 minut po čtrnácté ladíte vysílání rádia z a pojďme na další aktuální téma blíží se totiž konec 

druhého milostivého léta lidé, kteří se dostali do problémů s exekucemi kvůli dluhům u veřejných institucí mají 

poslední šanci zaplatit mnohem menší dluh pokud dlužníci uhradí jistinu svého dluhu a poplatek 1 815 Kč pro 

exekutora, a to do 30. listopadu tak pak jim bude zbytek dlužné částky odpuštěn na to, jak velký je o druhé 

milostivé léto zájem na to už se zeptám v příštích minutách naším dalším hostem totiž je poslanec a také 

zastupitel hlavního města Prahy Patrik Nacher z ANO. Dobrý den vítejte. 

 

Pěkné. 

 

Odpoledne máte nějaká první čísla o tom, jak velký zájem vlastně o o druhé milostivé léto v pořadí je. 

 

Upřímně nemám žádná čísla žádnou statistiku nemám počkám si až to milostivé léto skončí ono to i poté bude 

mít nějaký doběh, když si vzpomenu na milostivé léto 1 tak nějaká čísla jsme měli měsíc po skončení milostivého 

léta A3 měsíce po skončení to znovu narostlo to znamená, že to mělo nějakou setrvačnost, takže já nevím co 

vím, ale to je zajímavé, a to je zajímavá věc je, že mnohem ještě víc než milostivé léto se zastavují ty marné 

bagatelní exekuce, o kterých se tolik nemluví, ale tam podle některých exekutorských úřadů je to až pětinásobek 

toho počtu, takže já to pak budu vnímat v nějakém kontextu, protože to milostivé léto bylo jakoby jedna ze změn, 

které se týkají kultivovanost kultivace toho prostředí. 

 

Exekucí dobře se pojďme se tedy bavit trochu obecněji pojďme možná v první řadě srovnat pakliže to druhé 

milostivé léto se nějakým způsobem lišilo oproti tomu první byly tam nějaké novinky v tom nastavení. 

 

Ano ano byly tam novinky my jsme tam se snažili udělat jenom drobnosti tak, aby ten proces schvalování byl 

rychlý jasný transparentní, aby se to natahovalo, aby někdo nemohl nějakým způsobem spekulovat a na to je 

třeba odpověď ta, že se toho mohli vlastně účastnit lidé, kterým ta exekuce začala před 28. říjnem loňského 

roku, což bylo doba před vlastně tím prvním milostivým létem jde o to, aby někdo prostě spekulativně třeba 

během tohoto tohoto roku nepřestal platit své závazky s vidinou, že mu to bude odpuštěno. A pokud jde o ty 

změny, tak ty reagovaly na to, co se ukázalo v té jedničce, že nefungovalo. To znamená třeba rychlost reakce ze 

strany exekutorů, to je tam vlastně limitováno 15 dny s tím, že v momentě, kdy odpoví později, než za 15 dnů, 

tak vlastně o tuto dobu toho tý pozdější reakce se prodlouží to milostivé léto na 30. listopad, zvlášť když někomu 

odpoví třeba za měsíc exekutorský úřad, tak ta doba 15 dnů, která přesáhla těch 15 dnů, tak by to vlastně tomu 

člověku skončilo 15. prosince v té chvíli tam jde prostě o to, aby ti dlužníci, kteří mají, mají tu ochotu se toho 

účastnit a chtějí se toho účastnit tak, aby to neskončilo jenom proto tím, že vlastně se jim nedostane včas té 

informace. Další změna se týká toho upřesnění, že penále u zdravotního pojištění je příslušenství, že, tudíž to 

není jistina, takže to ten dlužník splácet nemusí jo, musí splatit jenom tu jistinu a odměnu exekutora, což je třetí 

změna, takže se zvýšila ta odměna exekutora ze 750 na 1 500 Kč plus DPH, takže v zásadě takové 3 změny, 

které reagovaly na to dění na milostivém letu. 
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1, když bychom měli říci, byly i nějaké novinky oproti tomu prvnímu milostivému létu, jakých dluhů se to dotklo a 

dotýká vlastně ještě, protože jsme říkali, v úvodu, že vlastně lidé toho mohou využít ještě do 30. listopadu. 

 

Teď jsem neslyšel ten dotaz, omlouvám se. 

 

Ten dotaz jakých dluhů se to týká, byla i tady nějaká změna, nebo to zůstalo a můžeme možná připomenout. Já 

jsem v úvodu říkala jenom, že to jsou dluhy u veřejných institucí, tak pokud jen můžeme ve stručnosti tedy je 

konkrétně připomenout. 

 

Ano, ne ano, týká se to dluhů vůči veřejnoprávním institucím, protože jsme na začátku ta myšlenka byla, že ten 

stát má jít v tomhletom příkladem, pokud chceme kultivovat prostředí exekucí a saháme vlastně těm věřitelům na 

ty jejich pohledávky, tak ten stát má jít. Příkladem a my musíme začít nějakým způsobem vlastně čistit tu 

nakumulovanou minulost čtyř a půl milionu exekucí v zemi, která má 10 000 000 obyvatel. Tohle to je to milostivé 

léto je jeden z těch návrhů, jak jsme řekl, druhý je třeba zastavování marných bagatelních exekucí s jistnou do 1 

500 Kč, kde to není odlišeno, kdo je ten věřitel, takže tohle to kumulativně všechno má vyčistit ten nános z 

minulosti a ty veřejnoprávní věřitelé typicky jsou stát obce, kraje, městské firmy, nejčastěji dopravní podnik, 

zdravotní pojišťovny, ale jsou to třeba také Česká televize Český rozhlas, veřejnoprávní vysoké školy a podobně. 

 

Otázka závěrem plánuje se ještě třetí kolo budete pokračovat v milostivém létu. 

 

No milostivé léto 3 určitě se nechystá, protože to už by skutečně zavánělo morálním hazardem a a nějakým 

plánováním jakoby nesplácením svých závazků. To jsme jasně řekli, že tohle to je poslední, co se ale chystá je, 

že se chystá jiný druh milostivého léta. Já bych to nenazval milostivé léto, ale je to to, že se to vlastně bude týkat 

těch veřejnoprávních věřitelů, ale případů, které nevymáhá exekutor. My jsme zapomněli říct na začátku, že ty 

podmínky jsou vlastně 2, že musí je veřejnoprávní věřitel, ty jsem vyjmenoval, ale zároveň, že to musí vymáhat 

soukromý soudní exekutor, ale pak tady máte. Pak tady máte vlastně dluhy, které vymáhá třeba Celní správa 

nebo finanční úřady, a přestože tam je veřejnoprávní věřitel a nevymáhá to exekutor soukromý exekutor, no tak 

v té chvíli to nespadá, takže to se chystá na příští rok, aby vlastně tenhleten jakoby nový začátek pro některé ty 

lidi tak, aby se to týkalo i těch případů, které se týkají veřejnoprávní věřitelů, ale nevymáhá to. Exekutor, oni si to 

vymáhají jinou formou. 

 

Rozumím a děkuji za informace pro naše posluchače. Poslanec a zastupitel hlavního města Prahy Patrik Nacher 

z ANO byl naším hostem. Děkuji. Klidné odpoledne přeji. 

 

Mějte se moc hezké, děkuji za tu příležitost. Je poslední týden a milostivé léto. 

 

Tak budeme dál, jak jsem říkala, za chvíli se pro změnu podíváme za ředitelem asociace horských středisek 

Liborem knotem, tak buďte u toho pěkné pondělní odpoledne s rádiem z Martina Kováře. 

 

Co zachrání českou ekonomiku a je dobře, že máme českou korunu do interview přijde viceprezident Svazu 

průmyslu a dopravy Radek Špicar. 

 

Dorazilo do Česka zimní počasí a spolu s ním začali zasněžovat první provozovatelé skiareálů na podrobnosti se 

zeptáme ředitele asociace horských středisek Libora Knota vítám ve vysílání rádia z dobré odpoledne přeji dobré 

odpoledne všem. Tak pojďme říct, jaké jsou ty informace, na kterých horách, ve kterých skiareálech se už začalo 

se zasněžováním pane řediteli. 

 

Tak to co mám zprávy tak je v podstatě od Šumavy po Beskydech takže, dá se říci, po celé republice ty 

víkendové teploty byly mnohde až třeba -10 stupňů a k tomu přišel dneska přírodní sníh pár centimetrů 57 

možná někde 10 na hřebenech samozřejmě víc, takže myslím, že to bylo všude v republice. 
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Dá se odhadnout, kdyby tedy ta letošní sezóna mohla. 

 

Odstartovat já myslím, že provozovatelé to chystají na první polovinu prosince. To znamená, když to bude 

šestého 10. prosince, tak tím líp, ale myslím, že nejpozději okolo poloviny prosince chtějí mít alespoň ty páteřní 

základní sjezdové tratě a dopravní zařízení připravené tak, aby to ještě odzkoušeli vlastně takový provoz před 

vánočními svátky, takže zhruba tak ten první druhý týden v prosinci by byl ideální. 

 

Máme tady ekonomickou krizi určitě zasáhne samozřejmě i provozovatele skiareálů. Mají se lyžaři připravit na 

zdražení? 

 

Tak zdražení. 

 

Samozřejmě tak jako všude kolem nás asi nastane, my jsme ho spočítali na úrovni někde 10 maximálně 15 %, 

což je pod nějakou inflační úrovní. Rozhodně se do toho nedalo promítnout všechno to zdražení, co je kolem nás 

od energií počínaje a mzdové náklady konče, takže to je prostě realita. Na druhou stranu ty provozovatelé 

areálu, i když to samozřejmě není jednoduché ta situace tak v podstatě unisono nějakým způsobem se připravují 

na zimní sezónu maximálně, takže těch v podstatě co my známe a sdružujeme tak 100 % středisek se chce 

připravit a nabídnout ty základní služby pro zákazníky právě příprava sjezdových tratí, včetně samozřejmě 

zasněžování a provoz lanovek v takovém kvalitě jako byli zvyklí, protože nechtějí šetřit na tomhle tom zrovna, 

protože to je jako kdybychom do obchodu se zbožím nedali do regálů. Zboží. 

 

Řekněte, kolik vůbec takové zasněžení jednoho svahu stojí korun. 

 

No tak. 

 

Je to hodně o efektivitě, protože když je k dispozici akumulační nádrž, ze které se dá čerpat v podstatě plný 

výkon těch čerpacích zařízení, tak ta efektivita je samozřejmě při, dejme tomu, -10 stupních a suchém vzduchu 

někde úplně jinde, než když musíte brát z nějakého menšího toku, kde se musí dodržovat samozřejmě ta 

vodoprávní povolení minimální zůstatkový průtol a podobné věci, takže těžko říct, ale co si tak jako z hlavy 

pamatuju, tak je to nějaká v řádu několika korun na metr krychlový, takže zhruba tak. 

 

Tak je to nová lyžařská sezóna možná samozřejmě by bylo načase také připomenout nějaká zásadní pravidla 

chování na sjezdovkách v těch skiareálech můžeme připomenout. 

 

Tak doufám, že nemyslíte teďka anticovidová, doufám potřebovat nebude. Já.Je potřeba asi opakovat pořád, 

protože ono je to jednoduché a už se to zdá klišé, máme tedy 10 pravidel FIS pro chování se na sjezdovkách, 

ale drtivá většina těch úrazů, která vznikne, tak je právě porušením jednoho z těch 10 pravidel, takže skutečně 

tím, že máme dobré lyže dobré úpravy sjezdovek, tak jezdíme rychleji, a to s sebou nese samozřejmě takové 

sebevědomí, kdy je to podcenění v podstatě vlastních schopností, tak jak u auta prostě si myslí někdo, že 

projede zatáčku. A ono se mu to nepodaří, tak je to i podobně na těch sjezdových tratích, to znamená opravdu 

být obezřetný faanddit si natolik, že teda tady tohle to zabrzdím před nějakou skupinkou lidí. Je to spíše 

tenhleten důvod bezohled na ježdění a nevěnování v podstatě pozornosti tomu, co se děje kolem mě, často i 

srážky lyžařů. 

 

Říká ve vysílání rádia zet ředitel asociace horských středisek Libor knot. Tak já vám děkuji za rozhovor přeji, ať 

se sezóna vydaří ku spokojenosti obou stran, jak provozovatelů, tak samozřejmě návštěvníků českých hor, 

pěkný den. 

 

Já děkuju za pozvání a doufám, že ten sníh pozve lidi na zimní sezónu. Děkuju nashle. 

 

Děkujeme, no a já doplním ještě jednu aktuální informaci, která se také váže k českým horám. Horská služba 
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totiž před chvílí oznámila, že založila nadační fond res sch pomoc horským záchranářům a jejich rodinám. 

Tenhle fond bude podporovat členy Horské služby a jejich rodiny, kteří se dostali kvůli práci záchranáře do 

obtížné finanční situace. Horští záchranáři denně nasazují své zdraví a životy a v důsledku úrazu nebo smrti se 

záchranáři nebo jejich rodiny mohou dostat do situace, kdy potřebují pomoc, řekl to člen správní rady fondu a a 

zároveň náčelník Horské služby České republiky René Mašín, tak to bychom uzavřeli tímto hory a za chvíli se 

budeme věnovat opět aktuálnímu zpravodajství. Blíží se půl třetí nabídneme z Londýna krátké zprávy v 

anglickém jazyce zprávy BBC a přidáme i zprávy z domova. Tohle jsou him jsme rádio z. 
 

5. 22. 11. 2022  

 

 
Ráno  na  Rád iu Z  

Ráno na Rádiu Z  
Rádio ZET | 22.11.2022 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

Beey,  

Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). 

 

mluvčí  

Pěkné úterní ráno přejeme vedení armády dnes na každoročním velitelském shromáždění probere hlavní úkoly a 

plány na příští rok promluví na něm prezident Miloš Zeman premiér Petr Fiala nebo ministryně obrany Jana 

Černochová poprvé před velitele ve funkci náčelníka generálního štábu předstoupí Karel Řehka velitelské 

shromáždění je první od začátku války na Ukrajině právě pomoc Ukrajině i reakce české armády na napjaté 

bezpečnostní prostředí budou nepochybně hlavním tématem jednacího dne vzájemné zápasy aktuálně čtyř 

nejlepších týmů hokejové extraligy nabídnou dnešní dohrávky vedoucí Pardubice se představí dvacátém prvním 

kole na ledě druhých ostravských Vítkovic a třetí Třinec doma přivítá ve dvanáctém kole čtvrtou Olomouc Brno a 

Liberec zkompletují program sedmnáctého kola. 

 

Dobré úterní. 

 

Ráno máme 22. listopadu teploty nedosahují rekordních plusových hodnot jako v roce 1930, kdy bylo téměř 16 

°C a lyžařské. Areály se tak můžou směle připravovat na nadcházející lyžařskou sezónu některé areály už 

začaly zasněžovat sjezdovky podrobnosti přidáme v první dnešní reportáži, a to už za malou chvíli tak hezké 

ráno a dobrý poslech. 

 

6 hodin a 38 minut takový je aktuální čas v úterý 22. listopadu a vy posloucháte ranní vysílání rádia z některé 

lyžařské areály už začaly zasněžovat sjezdovky umožnily to teploty, které klesly hlavně o víkendu pod bod 

mrazu. Provozovatelé areálů ale zatím spíš testují techniku a počítají s tím, že zasněžování bude postupné 

tomuto tématu se věnuje v reportáži redaktorka Zuzana Kleinová. 

 

Letos začaly areály zasněžovat o několik dnů dřív než v minulých letech. Běžně tomu tak bylo až na konci 

listopadu mluvčí skiareálu Razula ve Velkých Karlovicích na Vsetínsku Martina Žáčková řekla, že k zasněžování 

chtějí využívat každou příležitost jednak, aby ještě využili staré ceny elektřiny a také chtějí zahájit sezónu co 

nejdříve. Podle ředitele asociace horských středisek Libora Knota se mají ale milovníci lyžování letos připravit na 

to, že si na horách za zimní radovánky připlatí. 

 

Zdražení samozřejmě tak jako všude kolem nás asi nastane my jsme ho spočítali na úrovni někde 10 maximálně 

15 %, což je pod nějakou inflační úrovní rozhodně se do toho nedalo promítnout všechno to zdražení, co je 

kolem nás od energií počínaje a mzdové náklady konče, takže to je prostě realita. 

 

A Libor knot přidal také informaci o tom, kdy budeme moct letos poprvé na lyže vyrazit. Já myslím. 

 

Že provozovatelé to chystají na první polovinu prosince, to znamená, když to bude šestého 10. prosince, tak tím 
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líp, ale myslím, že nejpozději okolo poloviny prosince chtějí mít alespoň ty páteřní základní sjezdové tratě a 

dopravní zařízení připravené tak, aby to ještě odzkoušeli vlastně takový provoz před vánočními svátky, takže 

zhruba tak ten první druhý týden v prosinci by byl ideální. 

 

Víkend přinesl mráz a sníh. Už včera jsme ale pocítili lehké oteplení a po zbytek týdne bude ještě tepleji. Noční 

teploty od čtvrtka až do začátku dalšího týdne budou většinou mezi nulou až plus čtyřmi stupni Celsia přes den 

bude ve čtvrtek a pátek mezi čtyřmi až osmi stupni a o víkendu 4-9 a ještě závěrem chtěl ředitel asociace 

horských středisek Libor knot. Upozornit na to, co je nejčastější příčinou nehod na horách na co bychom si měli 

až vyrazíme na sjezdovky dát pozor. 

 

Tím, že máme dobré lyže dobré úpravy sjezdovek tak jezdíme rychleji, a to s sebou nese samozřejmě takové 

sebevědomí, kdy je to podcenění v podstatě vlastních schopností, tak jak u auta prostě si myslí někdo, že 

projede zatáčku a a ono se mu to nepodaří tak je to i podobně na těch sjezdových tratích. To znamená opravdu 

být obezřetný nefanddit si natolik, že teda tady tohleto zabrzdím před nějakou skupinkou lidí je to spíš tenhle ten 

důvod bezohledné ježdění a nevěnování v podstatě pozornosti tomu, co se děje kolem mě často i srážky lyžařů. 

 

Lyžařské areály o víkendu poprvé začaly zasněžovat. Na lyže budeme moct vyrazit možná už druhý týden v 

prosinci Zuzana Kleinová rádio zet 

 

 
 

 

 
Lyžaři míř í do střed ise k  

Lyžaři míří do středisek  
Frýdecko-místecký a třinecký deník | 22.11.2022 | Rubrika: Příloha - Vychutnejte si zimu | Strana: 61 | Autor: JIŘÍ MACEK | 

Vytištěno: 1 680 | Čtenost: 11 770  

Tuzemská horská střediska se chystají na první zimní návštěvníky, pro které připravují mnohé novinky. Do 

úsporných technologií a modernizace služeb letos investují bezmála tři čtvrtě miliardy korun.  

 

Netřeba se obávat větších omezení na sjezdovkách, skiareály plánují nabídnout služby v co největším rozsahu.  

Nezbytné zvýšení cen skipasů bude hluboko pod inflační úrovní. Na lyžaře čekají nové gastronomické provozy, 

vyžití pro děti i nové sjezdové trasy. Podle aktuálního průzkumu pro Asociaci horských středisek (AHS) se totiž 

na české hory v zimě chystá až 81 procent těch, co v zimě na hory jezdívají, a to nejčastěji na vícedenní pobyty 

(76 %), jimž kralují prodloužené víkendy (41 %). Ačkoliv nadcházející zimní sezona začne na pozadí vysokých 

cen energií, lyžařské areály neplánují výraznější omezení služeb.  

Naopak drtivá většina z nich chce návštěvníkům nabídnout lyžování v nezměněném rozsahu. Průzkum ukázal, 

že i v případě omezení služeb by pouze 5 procent těch, co se na hory chystají, zimní dovolenou oželelo.  

„Na skiareály jsou navázány další služby jako například ubytování, půjčovny či restaurace, které jsou důležité pro 

obživu místních lidí v horských střediscích. Ty jsou převážně v příhraničních oblastech,“ uvádí místostarosta 

obce Vítkovice v Krkonoších Milan Rychtr. V horských obcích je v cestovním ruchu zaměstnáno až 45 tisíc osob. 

Navíc podle multiplikačního modelu za každou korunu utracenou ve skiareálu připadne dalších sedm korun v 

navazujících službách v horském středisku.  

 

INVESTICE 700 MILIONŮ  

 

Letos skiareály investují více než 700 milionů korun do zlepšení služeb a technologií, a to především s ohledem 

na ekologickou udržitelnost.  

Areály nakupují nové rolby a čím dál více používají osvědčenou technologii SNOWsat. Ta s pomocí satelitních 

snímků a GPS ukazuje, kolik sněhu kde leží, což umožňuje mnohem efektivnější hospodaření s přírodním a 

technickým sněhem. Postupně ji nasazuje stále více lyžařských areálů. K největším investicím patří budování 
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akumulačních nádrží na vodu, jež jsou důležitou cestou k ekologicky udržitelným řešením.  

 

Pokračování na straně 16 Dokončení ze strany 11  

 

Ačkoli v zahraničí jsou běžné, v Česku se k nim v některých oblastech staví odmítavě a schvalování jejich 

výstavby je zpomalováno, případně zcela zastavováno. Přitom napomáhají k zadržování vody v přírodě a také k 

jejímu ochlazování. Jejich přínos není jen pro záchyt přírodních srážek k zasněžování, ale také jako zdroj vody v 

případě hašení požárů v nepřístupném horském terénu či jako zdroj užitkové vody v období sucha.  

Skiareály dále investují do digitalizace svých systémů, především v oblasti on-line prodeje skipasů či rezervace 

vybavení v půjčovnách. Rozšiřují se i samoobslužné pokladny, v nichž si návštěvníci zakoupí skipasy nebo 

zaktivují ty pořízené on-line.  

„Těší nás, že si návštěvníci všímají novinek a zlepšování služeb v horských oblastech. Potvrdil to i průzkum, ve 

kterém z těch, jež se chystají letos na hory, zlepšení vnímá 59 procent respondentů,“ dodává ředitel AHS Libor 

Knot.  

 

LEVNĚJŠÍ SKIPASY  

 

Skiareály stejně jako v minulosti pokračují v trendu prodeje skipasů on-line. Jejich ceny jsou při nákupu předem 

nižší, a lyžaři tak mohou ušetřit až 20 %, někde dokonce až 30 %. „Tzv. plovoucí ceny skipasů začíná používat 

více českých skiareálů. Nejen, že návštěvníkům včasný nákup z domova ušetří čas a peníze, ale provozovatelé 

dokážou lépe regulovat množství lyžařů na sjezdovkách,“ říká Libor Knot.  

„Poprvé v historii letos mimo jiné vznikl integrovaný skipass pro Beskydy a Valašsko umožňující současně 

výhodné lyžování i poznávání dané oblasti. Zapojuje se do něj sedm top areálů. A například dospělí, kteří ho 

využijí, budou moct čtyři libovolné dny a noci, které nemusí jít po sobě, lyžovat za 2240 Kč. K tomu je čeká také 

všech 100 výhodných služeb v rámci Beskydy Valašsko Card,“ říká ředitel České centrály cestovního ruchu – 

CzechTourism Jan Herget a dodává: „Jde o způsob, jak zvýšit návštěvnost dané lokality a motivovat lidi, aby v 

oblasti zůstali déle a rádi se vraceli. A je to také logická, a věřím, že i funkční, reakce na obavy, co s letošní 

zimní turistickou sezonou udělá aktuální sociálněekonomická situace, především pak ceny energií.“  

 

LIDÉ SI PŘIPLATÍ  

 

Kvůli vyšším cenám energií a dalším vstupům si letos lyžaři u 30 největších středisek připlatí průměrně o 10 až 

15 procent.  

„Provozovatelé lyžařských areálů do svých cen musí promítnout vyšší náklady, které tato netypická situace 

přináší. Uvědomují si ale, že je do skipasů nelze zahrnout v plné výši. Po započtení dalších stovek skiareálů 

bude nárůst cen pro celou ČR ještě výrazně nižší, a bude tak hluboko pod inflační úrovní,“ řekl Knot.  

 

Kde hledat informace: P Aktuální informace o českých horách zájemci naleznou na portálu holidayinfo.cz, kde se 

kromě množství sněhu a kilometrů upravených sjezdových tratí podívají na webkamery z horských středisek. P 

Novinky a průběžně aktualizované tipy na výlety a zimní pobyty jsou k dispozici také na jednom z největších 

turistických portálů kudyznudy.cz. Ten provozuje agentura CzechTourism.  

 

Foto autor: Foto: Deník/archiv  

Foto popis: LYŽAŘE láká i nejvyšší bod Krušných hor Klínovec.  
 

6. 23. 11. 2022  

 

 
Mrzne a s něží, lyžařs ká s ezona v Krkonošíc h a Orlický ch horách  zač ne o ví ke ndu  

Mrzne a sněží, lyžařská sezona v Krkonoších a Orlických horách začne o víkendu URL  
hradec.iDNES.cz | 23.11.2022 | Rubrika: Hradec - zprávy | Autor: Tomáš Plecháč  

Vlekařům letos mimořádně přeje počasí. Na prvních metrech černohorské sjezdovky Anděl se začne lyžovat už 

https://www.idnes.cz/hradec-kralove/zpravy/lyzarska-sezona-skiarealy-krkonose-orlicke-hory-lyzovani.A221123_693469_hradec-zpravy_kvi
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o víkendu. Půlkilometrovou sjezdovku chce připravit také Šerlišský Mlýn v Orlických horách. 

 

 

Od víkendu na horách mrzne a sněží, díky minusovým teplotám zasněžují i menší střediska. Před sezonou ve 

skiareálech nedošlo k zásadním investicím, vlekaři se soustředili na posílení technologií pro umělé zasněžování, 

na vylepšení služeb či dětských parků a investovali do nových roleb.  

 

Skipasy zdražily především na kamenných pokladnách, při online koupi permanentek lyžaři ušetří i stovky korun. 

 

V Krkonoších se tradičně nejdříve lyžuje na Andělu na vrcholu Černé hory. Ani letos tomu není jinak. V sobotu a 

v neděli se poprvé rozjede vlek a lyžaři budou mít k dispozici 300 metrů horní části sjezdovky. Leží na ní půl 

metru přírodního a technického sněhu. Na přípravu svahu stačilo pár dní, zasněžovat začali o víkendu.  

 

„Počasí nám přálo, napadlo 20 centimetrů přírodního sněhu a díky mrazivým nocím jsme mohli zasněžovat,“ 

sdělila Zina Plchová, mluvčí SkiResortu Černá hora – Pec, pod který spadá 50 kilometrů sjezdovek ve 

východních Krkonoších. Lyžaře k Andělu vyveze kabinková lanovka.  

 

V dolní stanici lanové dráhy bude otevřena půjčovna lyží a servis. Vlek zatím pojede jen o víkendu. Za první 

lyžování dospělí zaplatí 390 korun, cena skipasu koupeného online začíná na 350 korunách. Vloni se na Andělu 

poprvé lyžovalo 3. prosince.Nové rolby a krytý pojízdný pás 

 

SkiResort pořídil pět nových roleb pro efektivnější úpravu svahů. Všechny jsou vybaveny technologií SnowSAT, 

která díky datům z družic a GPS dokáže přesně monitorovat výšku sněhu na sjezdovkách.  

 

Investice a zdražování 

 

České skiareály pod Asociací horských středisek (AHS) před letošní sezonou investovaly 700 milionů korun, 

především do ekologicky udržitelných řešení: do úsporných roleb, akumulačních nádrží a zasněžování. Kvůli 

vysokým cenám energií a inflaci skipasy v průměru o 10 až 15 procent zdražily. 

 

Velkým trendem jsou pohyblivé ceny permanentek, které v Krkonoších jako první v zimě 2019 zavedl Špindlerův 

Mlýn. Rozdíl oproti cenám na kamenných pokladnách může být i v desítkách procent.  

 

„Plovoucí ceny skipasů začíná používat více českých skiareálů. Včasný nákup z domova nejenže ušetří čas a 

peníze, ale provozovatelé dokážou lépe regulovat množství lyžařů na sjezdovkách,“ poznamenal ředitel AHS 

Libor Knot. 

 

„Pokud napadne dostatek přírodního sněhu, bude možné optimalizovat výrobu technického a tak výrazně snížit 

náklady,“ vysvětlila Plchová. 

 

V areálu Javor v Peci pod Sněžkou je 120metrový pojízdný pás nově opatřený průhlednou stěnou a 

zastřešením. V Černém Dole skiareál dokončil zasněžování na sjezdovce Vyhlídková, celé středisko 

specializující se na rodiny s dětmi je tak z téměř 80 procent pokryté umělým zasněžováním.  

 

Ve všech hlavních areálech SkiResortu budou výdejní automaty na skipasy, vloni sloužily jen v Peci a Janských 

Lázních. Celkem jich bude devět. Návštěvníci si v nich vyzvedávají online koupené permanentky. Jednodenní 

skipas pro dospělého platný v celém resortu bude na kamenné pokladně v hlavní sezoně stát 1 290 korun, vloni 

to bylo o stokorunu méně. V internetovém obchodě cena začíná na 930 korunách.  

 

„U celoresortových lístků je meziroční zdražení na kamenné pokladně osmiprocentní,“ doplnila mluvčí. V 

areálech Černý Důl a Velká Úpa zůstaly ceny skipasů na loňské úrovni.Špindl až 10. prosince 
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Špindlerův Mlýn naplánoval zahájení sezony na sobotu 10. prosince. Na SkiOpeningu se představí horská 

služba a vystoupí zpěvačka Anna K. Skiareál spustil prodej skipasů. Zatímco na kamenné pokladně bude 

celodenní lístek stát 1 490 korun, v internetovém obchodě se přes věrnostní program Gopass dá pořídit i za 

částku méně než poloviční. 

 

Malá Úpa, kde se dá v zimě lyžovat na šesti kilometrech, investovala do prodloužení a zastřešení pojezdového 

pásu v dětském parku na Pomezkách. Už před minulou sezonou středisko dokončilo lyžařské propojení areálů 

Pomezky a U Kostela soustavou nových sjezdovek a vleků.  

 

Skibusová linka mezi areály už nejezdí. Nejprodávanější typ skipasu v hlavní části sezony zdraží z 980 na 1 050 

korun. Internetová cena je o stokorunu nižší. Při online koupi rodinných balíčků návštěvníci ušetří až 35 

procent.Orlické hory mají hromady sněhu 

 

Zasněžují už také skiareály v Orlických horách. Na spadnutí je zahájení sezony na 500metrové sjezdovce 

Šerlišský Mlýn, kde leží hromady technického a přírodního sněhu.  

 

„Chtěli bychom sjezdovku otevřít už na víkend, ale uvidíme, jak se nám sníh povede rozhrnout. Je ho opravdu 

hodně. Jinak provoz zahájíme příští týden,“ uvedla Romana Klinská. Vloni se v Šerlišském Mlýně poprvé 

lyžovalo zkraje prosince. Ceny jízdného zůstávají stejné, areál investoval do nového vybavení a počítačového 

systému v půjčovně, který zrychlí odbavení. 

 

V Deštném počítají se spuštěním prvních vleků v půlce prosince. „Zatím by to bylo předčasné, má přijít obleva,“ 

sdělil ředitel skicentra v Deštném Petr Prouza. V posledních třech letech investovali do posílení zasněžování a 

digitalizace systémů. Před sezonou dokončili technické zasněžování na černé sjezdovce. Nejprodávanější typ 

skipasu zdražil na 690 korun. 

 

Herlíkovice u Vrchlabí zvedly permanentky v průměru o 10 až 15 procent. V hlavní části sezony, o vánočních 

svátcích a o jarních prázdninách, zaplatí dospělí za celodenní lyžovačku 900 korun. V Říčkách v Orlických 

horách bude jednodenní skipas v hlavní sezoně stát 830 korun, před rokem to bylo 690 korun. 
 

 
Press kl ub  

Press klub  
Frekvence 1 | 23.11.2022 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

Beey,  

Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). 

 

mluvčí  

Šéf asociace horských středisek Libor knot je hostem Press klubu Frekvence 1 dobrý den dobrý den i vám, 

vítejte u nás v Praze, i když jste hlavně v mimo Prahu, protože se staráte o horská střediska a vnímáte to, co se 

v nich aktuálně děje lyžaři si v letošní turistické sezóně v největších střediscích připlatí za skipasy v průměru o 

10-15 % je to suma, která se může ještě zvýšit podle vás já myslím, že ne ty hlavní střediska my jsme to počítali 

ze 30 největších středisek, takže když se k tomu přidá ten zbytek světa, což je dalších třeba 100, tak si myslím, 

že to spíš může malinko klesnout, čili to zdražení není, jak jste zmínil nic moc velkýho je to vlastně pod úrovní 

inflace určitě se do toho zdražení nedalo promítnout všechno to stoupající ty nároky, které jsou ve vstupech, ať 

už jsou to energie nebo nebo další služby. To znamená, že střediska musela přijít s rozumným zdražením, které 

je akceptovatelné pro ty návštěvníky tak, aby to samozřejmě ten poměr cena výkon byl rozumný, no ale může se 

stát, že by vlekaři zdražily ještě během sezóny, že by v lednu natolik stouply ceny elektřiny, tak jak to vnímáme, 

že by to bylo nevyhnutelné pro některé tak vzhledem k těm opatřením, která jsou to znamená pro malé a střední 

podniky, což je 70 % brže od 1. 1. 23 jsou jasně dané stropy. To znamená 5 Kč bez daně kilo RO RO čeho jdou 
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a umí si to nakalkulovat samozřejmě daleko obtížnější by to bylo, kdyby museli kupovat někde na spotu, ale 

vzhledem k těmhletě informacím to nějakým způsobem umí nastavit tu ekonomiku tak, že prostě ty ceny jednou 

řeknou a měli by podle mého platit. Je tam 1 věc, která už je tady několik let, a sice že hodně kolísají ty ceny 

nejenom se sezónností, ale i třeba v průběhu týdne to znamená, že je to někde takový ten tzv. letenkový způsob 

prodeje, kdy, když si to koupíte hodně dopředu, tak ušetříte, ale na druhou stranu, pokud na poslední chvíli 

koupíte lístek na sobotu, tak vás může stát třeba o 30 % víc než na středu. Může se nicméně stát v tuto chvíli na 

startu sezóny a uvidíme, jestli takové informace jsou, že by někde, například nějaký menší vlek nebo menší 

středisko nespustilo vleky, protože prostě na to nebude mít. Já takový neznám takové středisko takové místo. 

Slyšel jsem, že někde něco takového může být, ale neznám ani ten název a rozhodně se to nebude týkat 

nějakých středních nebo větších těch, které si posluchače dovedu představit, že si je v hlavě někdy zapamatovali 

a ví, kde to středisko je, čili to budou možná nějaká lokální místa, ale zatím o nich nevím nezdražují, ale jen 

skipasy taky samozřejmě ubytování restaurace, dá se teď říci na startu listopadu jaké hory můžou být, v 

uvozovkách v tomto směru, když zabalíme balíček skipasy ubytování nejdražší a kde naopak to třeba bude 

přijatelné, když se budu bavit o našich posluchačích, což jsou rodiny s dětmi 35 vejš, tak, dá se říci, které tedy 

hory by mohly být letos nejdražší. Já si myslím, že to bude adekvátní ve všech těch oblastech. To znamená 

samozřejmě i ty další služby, jak jste zmínil, to znamená ubytování stravování i nějaké bufety a podobně. 

Samozřejmě jdou ty ceny nahoru jako všechno kolem nás, ale neřekl bych, že to bude díky tomu zdražení někde 

víc někde míň. Myslím, že to spíše lze odvodit od té historie, to znamená tam, kde byly zvyklí jezdit do menších 

rodinných středisek třeba, tak spíš je ta cenová politika daná déledobě to středisko se třeba zaměřuje na 

takovouhle klientelu s dětmi. Má tam prostě rozšířené možnosti výuky jejich třeba v lyžařských školkách a 

podobně a pak k tomu cílí a ty ceny jsou tam nižší, ale neřekl bych, že to v letošním roce bude nějak výrazně, 

jinak, než byli posluchači nebo návštěvníci hor zvyklí z předešlých let, říká v presslubu rádia frekvence na.Na. 

 

Luboš Procházka, redaktor  

Jak moc během tohoto krizového roku tedy myslím po stránce i vysoké inflace a zdražování zimní střediska 

investovala do novinek nebo rekonstruovala, jak moc se letos dařilo v tomto směru, tak my jsme na základě 

nějakého dotazníku, na který odpovědělo zhruba 40 těch největších areálů. Vypočítali, že ty investice před touto 

zimní sezónou budou přes 700 000 000 Kč, což je poměrně překvapivě hodně, protože máme za sebou covid 

jsme uprostřed energetické inflační a dalších krizí. Ty investice vždycky byly mezi půl miliardou a jednou 

miliardou teď je to 0,7, čili je to, jak říkám, poměrně příznivé nejvíc těch investic šlo v podstatě do modernizace a 

zefektivnění těch provozů. To znamená typicky třeba zařízení, která se montují do roleb, která měří výšku té 

sněhové vrstvy, tak, že v podstatě pokud víte, kam s tím sněhem a umíte s ním dobře hospodařit, tak ušetříte 

naftu v rolbě, ušetříte elektriku vodu na technické zasněžování, a tak dál podobné investice š šly třeba do 

technického zasněžování, kde ty koncové prvky dokážou třeba o 20 % fungovat efektivněji než dřív. To 

znamená, že taky o 20 % šetří energie to jsou cesty, kudy chtějí jít areály vyjít vstříc tomu šetření energiemi, 

protože to samozřejmě díky těm cenám musí dělat úplně každý, aniž by jim to někdo přikazoval, ale chtějí to 

dělat právě těmi investicemi a v tom zázemí a rozhodně, tak, jak jsme navnímali, tak nikdo nechce šetřit na 

přípravě sjezdových tratí a na, dejme tomu, provozu a lanovek a vleků tam chtějí, aby tyhlety základní služby 

byly pro ty návštěvníky připravený v podstatě tak jako dřív a můžeme dát příklad horského střediska, kde třeba 

nejvíc novinek nebo kde se toho nejvíc dělo. Po stránce, ať už novinek nebo rekonstrukcí, tak dali by se určitě 

jmenovat pro posluchače bude zajímavé, že třeba na Klínovci udělali nejdelší sjezdovku v České republice, 

nevznikla úplně jaksi nová je to zprovoznění nepoužívaných nebo málo používaných objezdových tras. 

Sjezdovky, která už tam byla, takže to se teďka propojilo a je to myslím 3,4 kilometru, dlouhá sjezdová trať, takže 

to je jedna z těch větších novinek, jinak samozřejmě jsou to takové věci, které ten na návštěvník na první pohled 

neuvidí, jo, někde koupili třeba 5 nových role někde 23, a tak dál. Jsou to nové mašiny, které zase umí fungovat 

daleko efektivněji na několika místech dodělali akumulační nádrže, které v podstatě jsou efektivní, jak při výrobě 

technického sněhu, protože počkáte si na tu mrazivou noc a během jedné dvou mrazivých nocí uděláte daleko 

víc práce a za druhé je to i šetrné vůči přírodě vůči vodě, protože do té nádrže to nasbíráte v době, kdy vody je 

hodně a ne atakujete v podstatě ty minimální zůstatkové průtoky, které musí zůstat třeba v korytu té řeky, čili to 

jsou stavby, které jsou vin vin na obě strany a takhle bych mohl pokračovat vy jste zmínil vodu, tak já se opravdu 

znovurost a sněhu. Pozor na ně střediska určitě sledují, jak by se mohl vyvíjet start pro pro máme nějaké zprávy, 
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jak by mohla začít letošní sezóna. Přece jenom konečně už je pořádný podzim, vypadá to, že na horách by v 

příštích týdnech mohlo i sněžit, tak kdo určuje, určuje to si pro středisko nebo je nějaký tým, kde se prostě 

domluví ti lidé, že začneme tento víkend zkusíme to, jak to vlastně probíhá. Já myslím, že provozovatelé areálu 

jsou připraveni, ti jsou na značkách a ten, kdo to určuje, je příroda, to znamená, my potřebujeme nejenom ten 

tak nějak nebo spíše její akce. My potřebujeme nejenom ten přírodní sníh, ale zejména ten mráz a sucho, čili 

teploty -4-5 a nižší a jak říkám, ti provozovatelé jsou připraveni. Jakmile tohle nastane, počítáme, že v té druhé 

půlce listopadu by to nastat mohlo, tak některá ta moderní střediska jsou schopná během tří, čtyř dnů zprovoznit 

v podstatě všechny ty páteřní sjezdovky ty hlavní a postupně otevírá i ty další tak, aby v první půlce prosince 

ideálně někdy kolem toho šestého 10. prosince. Už se mohlo lyžovat na těch alespoň hlavních sjezdovkách, aby 

před těmi Vánoci už celý ten provoz byl rozjetý byl vyzkoušený a mohli jsme se těšit na vánoční lyžovačku. Máte 

nějaká předběžná čísla nebo formace, jak už je teď vlastně zájem o zimní dovolenou na našich horách i po 

stránce skipasů, ubytování vám nějaké informace nějaká čísla, jedny informace jsou statistické o tom pan ředitel 

Herget CzechTourismu informoval, že jak z těch bookingů a jiných serverů, tak i z těch, které dělají predikce 

toho, co se bude objednávat, tak z obou těchhle informačních zdrojů vychází, že je to velmi podobné tomu, co 

bylo v roce 2019, anebo v minulé sezóně, což je velmi pozitivní. My jsme si taky dělali průzkum veřejného 

mínění tam 81 % z těch, kteří jedou někam na hory, řekl, že pojede letos na české hory, ten zbytek buď do 

ciziny, anebo si to ještě rozmyslí a v podstatě i poté stránce cizinců máme zatím informace o tom, že bukace 

nejdou úplně moc rychle. To je prostě postcovidový jaksi moment, kdy se odkládají rezervace ubytování na 

poslední možnou chvíli, ale i ze zahraničí by ta odezva měla být podobná, čili my doufáme, že i přes toto těžké 

období samozřejmě nejenom pro provozovatele, ale samozřejmě i pro návštěvníky si lidi najdou cestu nahoru na 

hory, protože samozřejmě ten stres, který zažíváme kolem nás, je potřeba něčím kompenzovat a ten pohyb na 

čerstvém vzduchu na horách je. Samozřejmě k tomu ideální, říká v pres clubu rádia Frekvence 1 Libor knot. 

 

Vy jste zmínil covid, tak zatím to takto zaťukám. Ta sezóna se se nějakým způsobem rozeběhla bez jakýchkoliv 

výraznějších opatření nebo celoplošných opatření, komunikujete o tomto i s vládou s ministerstvem zdravotnictví, 

jestli by, případně mohlo k něčemu dojít, jestli bude nutné mít při vstupu do areálu test, nebo jestli vy musíte mít 

v areálech dezinfekci. Existují nějaká pravidla pro letošní zimu, taková ta doporučená. My budeme určitě 

obezřetní a takové ty základní pravidla typu hygienická a podobně. Určitě každý už nastavil do svých běžných 

režimů, ale nějaká speciální pravidla úpravu Ala loňský rok, kdy se v podstatě muselo prokazovat vším možným 

při nákupu skipasu. Letos nepřipadají, doufejme v úvahu zatím to nic tomu nenasvědčuje a s ministerstvem 

zdravotnictví a s panem ministrem Válkem jsme v takovém, jako bych řekl ne úplně kontaktu, ale tak nějak 

sledujeme v jeho vyjádření a naše vyjádření a v podstatě byli jsme v kontaktu velmi často minulou sezónu a na 

jaře v podstatě jsme zatím tak nějak jako zavřeli vodu i k tomu přispělo. Ta další rozhodnutí správních soudů a 

podobně. A popravdě řečeno, nepředpokládáme, že by podobná opatření jako byla v loňské první polovině 

sezóny měla být vůbec, kdy nastavená doufám, že to nebude ani poté stránce epidemiologické ani to nebude 

záměr ministerstva zdravotnictví. Mimochodem podařilo se některým provozovatelům, které ten covid položil 

sem sem informace, že někdo, kdo třeba v minulé sezóně nefungoval, tak nakonec během toho roku se třeba 

zmátořil a řekl jo, zkusíme znovu otevřít. Napadla mě to otázka právě v souvislosti s tím, co jsme zažili v letech 

20 a 21, tak tam je 1 ta sezóna, která vůbec nebyla ta je samozřejmě fatální a předtím chyběl konec té sezóny. 

Přišli k tomu nějaké kompenzace, které zachránily alespoň tu většinu těch areálů od úplného krachu, protože to 

by byl opravdu problém, ale s těmi penězi, které dostaly se jim podařilo přežít. To znamená, nemám žádnou 

informaci, že by někdo kvůli covidu úplně zavřel ten areál. Samozřejmě je to velká díra do ekonomiky a do vůbec 

jakoby fungování těch firem, to znamená mnohdy odkládaly investice mnohdy musely restrukturalizovat svoje 

dluhové služby, všechny úvěry leasingy, které mají, tak se musely dohodnout s banka a případně si vzít další 

úvěry, čili je to pro ně velmi obtížné a budou se z toho vzpamatovávat ještě nějakých nejmíň 23 někteří i třeba 5 

let, ale není to na úrovni takové, že by prostě úplně ten byznys opustili poslední věc, která napadá věc, která je 

úsměvná a zároveň jsem si vybavil, když odešla režisérka Marie Poledňáková film, jak vytrhnout vedlivě stoličku, 

který se odehrává v Krkonoších. Doufám, že to říkám správně, a tak mě na napadla otázka, protože tam přímo z 

toho filmu čiší takové, taková ta legendárnost hor. Takové to, kdy ty hory ještě byly byly nedočené jako 

komerční, tak dále. Existují taková místa, kde si využít hory po staročené po starodávnu, kde to není o mobilech 

omerci o diskotéka, a tak víte vy třeba nebo máte nějaké oblíbené místo, teď myslím, konkrétně vlek a ale místa 
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na horách, kde si řeknete. Tady je to ještě nedotčeno, to, kom kom civilizace myslím, že kdybychom našim 

náctiletým dětem řekli, že pojedou na hory, na, že by ani neodjely, ale myslím si, že i na našich horách se 

rozhodně dá najít klidné místo. Chce to trošku přemýšlení, chce to i plánovat, jak už jsem říkal, ty ceny online 

můžou být třeba o 20 % nižší, než když si někdo takhle přijde na pokladnu kamennou a koupí si to na místě. 

Stejně tak může být daleko levnější březen oproti hlavnímu únoru nebo místo víkendu si prostě vzít středo 

čtvrtek pátek prodloužený víkend, to všechno jsou věci, které přispějí i k tomu, že tam bude méně lidí. Bude to 

tím pádem daleko klidnější a myslím si, že máme na českých horách spoustu míst. Každý má v hlavě možná ty 

345 největších středisek, ale my jich tady máme 150 těch větších a dalších 100 lokálních, takže určitě při trošku 

troše přemýšlení se dá najít romantické místo a myslím si, že zalyžovat a odpočinout si se dá úplně všude. Jste 

diplomaticky neřekl jedno jediné, ale vzal jste tam celé hory, což je od vás hezké ohledně lyžařských středisek. 

Já děkuji moc přeji, aby se vydařila. To je upřímné přání bez jakýchkoliv výraznějších omezení, aby lidé i přes tu 

krizi, která je na chvíli vypnuli, zajeli si zalyžovat, ať už, jak jste říkal, na prodloužený víkend nebo na delší 

dovolenou. Mimochodem napadá mě Vánoce a Silvestr předpokládám, že už teď je asi jasné, že bude velký 

nátřesk na horách. Je to obvyklé, není samozřejmě vybookováno. Určitě se dá sehnat ubytování pomalu mizí ty 

rezervace na tyto termíny jsou samozřejmě nejvíc zatím rozběhnuté, ale bude to jako obvykle doufám, že těch 

návštěvníků přijede dost. A já věřím, že se i v tom vánočním období spojíme a zjistíme, jak to vlastně na horách 

probíhá. Hostem rádia Frekvence 1 byl šéf asociace horských středisek pan Libor knot. Děkuji a přeji klidný den. 

Děkuji, na shledanou. 
 

 

 
Lyžařs ká s ezona v Krkonošíc h a Orlický ch horách  zač ne už o ví kendu  

Lyžařská sezona v Krkonoších a Orlických horách začne už o víkendu URL  
impuls.cz | 23.11.2022 | Autor: Tomáš Plecháč  

Vlekařům letos mimořádně přeje počasí. Na prvních metrech černohorské sjezdovky Anděl se začne lyžovat už 

o víkendu. Půlkilometrovou sjezdovku chce připravit také Šerlišský Mlýn v Orlických horách. 

 

Od víkendu na horách mrzne a sněží, díky minusovým teplotám zasněžují i menší střediska. Před sezonou ve 

skiareálech nedošlo k zásadním investicím, vlekaři se soustředili na posílení technologií pro umělé zasněžování, 

na vylepšení služeb či dětských parků a investovali do nových roleb.  

Skipasy zdražily především na kamenných pokladnách, při online koupi permanentek lyžaři ušetří i stovky korun.  

V Krkonoších se tradičně nejdříve lyžuje na Andělu na vrcholu Černé hory. Ani letos tomu není jinak. V sobotu a 

v neděli se poprvé rozjede vlek a lyžaři budou mít k dispozici 300 metrů horní části sjezdovky. Leží na ní půl 

metru přírodního a technického sněhu. Na přípravu svahu stačilo pár dní, zasněžovat začali o víkendu.  

fotografií  

„Počasí nám přálo, napadlo 20 centimetrů přírodního sněhu a díky mrazivým nocím jsme mohli zasněžovat,“ 

sdělila Zina Plchová, mluvčí SkiResortu Černá hora - Pec, pod který spadá 50 kilometrů sjezdovek ve 

východních Krkonoších. Lyžaře k Andělu vyveze kabinková lanovka.  

V dolní stanici lanové dráhy bude otevřena půjčovna lyží a servis. Vlek zatím pojede jen o víkendu. Za první 

lyžování dospělí zaplatí 390 korun, cena skipasu koupeného online začíná na 350 korunách. Loni se na Andělu 

poprvé lyžovalo 3. prosince.  

Nové rolby a krytý pojízdný pás  

SkiResort pořídil pět nových roleb pro efektivnější úpravu svahů. Všechny jsou vybaveny technologií SnowSAT, 

která díky datům z družic a GPS dokáže přesně monitorovat výšku sněhu na sjezdovkách.  

Investice a zdražování  

České skiareály pod Asociací horských středisek (AHS) před letošní sezonou investovaly 700 milionů korun , 

především do ekologicky udržitelných řešení: do úsporných roleb, akumulačních nádrží a zasněžování. Kvůli 

vysokým cenám energií a inflaci skipasy v průměru o 10 až 15 procent zdražily  

Velkým trendem jsou pohyblivé ceny permanentek , které v Krkonoších jako první v zimě 2019 zavedl Špindlerův 

Mlýn. Rozdíl oproti cenám na kamenných pokladnách může být i v desítkách procent.  

„Plovoucí ceny skipasů začíná používat více českých skiareálů. Včasný nákup z domova nejenže ušetří čas a 

https://www.impuls.cz/regiony/kralovehradecky-kraj/lyzarska-sezona-skiarealy-krkonose-orlicke-hory-lyzovani.A221123_095604_imp-kralovehradecky_kov
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peníze, ale provozovatelé dokážou lépe regulovat množství lyžařů na sjezdovkách,“ poznamenal ředitel AHS 

Libor Knot.  

„Pokud napadne dostatek přírodního sněhu, bude možné optimalizovat výrobu technického a tak výrazně snížit 

náklady,“ vysvětlila Plchová.  

V areálu Javor v Peci pod Sněžkou je 120metrový pojízdný pás nově opatřený průhlednou stěnou a 

zastřešením. V Černém Dole skiareál dokončil zasněžování na sjezdovce Vyhlídková, celé středisko 

specializující se na rodiny s dětmi je tak z téměř 80 procent pokryté umělým zasněžováním.  

Ve všech hlavních areálech SkiResortu budou výdejní automaty na skipasy, loni sloužily jen v Peci a Janských 

Lázních. Celkem jich bude devět. Návštěvníci si v nich vyzvedávají online koupené permanentky. Jednodenní 

skipas pro dospělého platný v celém resortu bude na kamenné pokladně v hlavní sezoně stát 1 290 korun, vloni 

to bylo o stokorunu méně. V internetovém obchodě cena začíná na 930 korunách.  

„U celoresortových lístků je meziroční zdražení na kamenné pokladně osmiprocentní,“ doplnila mluvčí. V 

areálech Černý Důl a Velká Úpa zůstaly ceny skipasů na loňské úrovni.  

Špindl až 10. prosince  

Špindlerův Mlýn naplánoval zahájení sezony na sobotu 10. prosince. Na SkiOpeningu se představí horská 

služba a vystoupí zpěvačka Anna K. Skiareál spustil prodej skipasů. Zatímco na kamenné pokladně bude 

celodenní lístek stát 1 490 korun, v internetovém obchodě se přes věrnostní program Gopass dá pořídit i za 

částku méně než poloviční.  

Malá Úpa, kde se dá v zimě lyžovat na šesti kilometrech, investovala do prodloužení a zastřešení pojezdového 

pásu v dětském parku na Pomezkách. Už před minulou sezonou středisko dokončilo lyžařské propojení areálů 

Pomezky a U Kostela soustavou nových sjezdovek a vleků.  

Skibusová linka mezi areály už nejezdí. Nejprodávanější typ skipasu v hlavní části sezony zdraží z 980 na 1 050 

korun. Internetová cena je o stokorunu nižší. Při online koupi rodinných balíčků návštěvníci ušetří až 35 procent.  

Orlické hory mají hromady sněhu  

Zasněžují už také skiareály v Orlických horách. Na spadnutí je zahájení sezony na 500metrové sjezdovce 

Šerlišský Mlýn, kde leží hromady technického a přírodního sněhu.  

„Chtěli bychom sjezdovku otevřít už na víkend, ale uvidíme, jak se nám sníh povede rozhrnout. Je ho opravdu 

hodně. Jinak provoz zahájíme příští týden,“ uvedla Romana Klinská. Lloni se v Šerlišském Mlýně poprvé 

lyžovalo zkraje prosince. Ceny jízdného zůstávají stejné, areál investoval do nového vybavení a počítačového 

systému v půjčovně, který zrychlí odbavení.  

V Deštném počítají se spuštěním prvních vleků v půlce prosince. „Zatím by to bylo předčasné, má přijít obleva,“ 

sdělil ředitel skicentra v Deštném Petr Prouza. V posledních třech letech investovali do posílení zasněžování a 

digitalizace systémů. Před sezonou dokončili technické zasněžování na černé sjezdovce. Nejprodávanější typ 

skipasu zdražil na 690 korun.  

Herlíkovice u Vrchlabí zvedly permanentky v průměru o 10 až 15 procent. V hlavní části sezony, o vánočních 

svátcích a o jarních prázdninách, zaplatí dospělí za celodenní lyžovačku 900 korun. V Říčkách v Orlických 

horách bude jednodenní skipas v hlavní sezoně stát 830 korun, před rokem to bylo 690 korun.  

 

 

 
 

 

 
Mrzne a s něží, chyst ejte  si l yže  

Mrzne a sněží, chystejte si lyže  
Mladá fronta DNES | 23.11.2022 | Rubrika: Hradecký kraj | Strana: 11 | Autor: Tomáš Plecháč | Vytištěno: 96 663 | Prodáno: 83 136 

| Čtenost: 439 555  

Vlekařům mimořádně přeje počasí. Na prvních metrech černohorské sjezdovky Anděl se začne lyžovat už o 

víkendu.  

 

JANSKÉ LÁZNĚ Lyžařská sezona ve východních Čechách začne brzy. Od víkendu na horách mrzne a sněží, 
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díky minusovým teplotám zasněžují i menší střediska. Jako první se v sobotu rozjede vlek Anděl na Černé hoře 

v Krkonoších. Už na víkend chce půlkilometrovou sjezdovku připravit také Šerlišský Mlýn v Orlických horách.  

Před sezonou ve skiareálech nedošlo k zásadním investicím, vlekaři se soustředili na posílení technologií pro 

umělé zasněžování, na vylepšení služeb či dětských parků a investovali do nových roleb. Skipasy zdražily 

především na kamenných pokladnách, při online koupi permanentek lyžaři ušetří i stovky korun.  

V Krkonoších se tradičně nejdříve lyžuje na Andělu na vrcholu Černé hory. Ani letos tomu není jinak. V sobotu a 

v neděli se poprvé rozjede vlek a lyžaři budou mít k dispozici 300 metrů horní části sjezdovky. Leží na ní půl 

metrů přírodního a technického sněhu. Na přípravu svahu stačilo pár dní, zasněžovat začali o víkendu. „Počasí 

nám přálo, napadlo 20 centimetrů přírodního sněhu a díky mrazivým nocím jsme mohli zasněžovat,“ sdělila Zina 

Plchová, mluvčí SkiResortu Černá hora – Pec, pod který spadá 50 kilometrů sjezdovek ve východních 

Krkonoších. Lyžaře k Andělu vyveze kabinková lanovka. V dolní stanici lanové dráhy bude otevřena půjčovna 

lyží a servis. Vlek zatím pojede jen o víkendu. Za první lyžování dospělí zaplatí 390 korun, cena skipasu 

koupeného online začíná na 350 korunách. Vloni se na Andělu poprvé lyžovalo 3. prosince.  

 

Nové rolby a krytý pojízdný pás  

 

SkiResort pořídil pět nových roleb pro efektivnější úpravu svahů. Všechny jsou vybaveny technologií SnowSAT, 

která díky datům z družic a GPS dokáže přesně monitorovat výšku sněhu na sjezdovkách. „Pokud napadne 

dostatek přírodního sněhu, bude možné optimalizovat výrobu technického a tak výrazně snížit náklady,“ 

vysvětlila Plchová.  

V areálu Javor v Peci pod Sněžkou je 120metrový pojízdný pás nově opatřený průhlednou stěnou a 

zastřešením. V Černém Dole skiareál dokončil zasněžování na sjezdovce Vyhlídková, celé středisko 

specializující se na rodiny s dětmi je tak z téměř 80 procent pokryté umělým zasněžováním. Ve všech hlavních 

areálech SkiResortu budou výdejní automaty na skipasy, vloni sloužily jen v Peci a Janských Lázních. Celkem 

jich bude devět. Návštěvníci si v nich vyzvedávají online koupené permanentky. Jednodenní skipas pro 

dospělého platný v celém resortu bude na kamenné pokladně v hlavní sezoně stát 1 290 korun, vloni to bylo o 

stokorunu méně. V internetovém obchodě cena začíná na 930 korunách. „U celoresortových lístků je meziroční 

zdražení na kamenné pokladně osmiprocentní,“ doplnila mluvčí. V areálech Černý Důl a Velká Úpa zůstaly ceny 

skipasů na loňské úrovni.  

Špindlerův Mlýn naplánoval zahájení sezony na sobotu 10. prosince. Na SkiOpeningu se představí horská 

služba a vystoupí zpěvačka Anna K. Skiareál spustil prodej skipasů. Zatímco na kamenné pokladně bude 

celodenní lístek stát 1 490 korun, v internetovém obchodě se přes věrnostní program Gopass dá pořídit i za 

částku méně než poloviční.  

Malá Úpa, kde se dá v zimě lyžovat na šesti kilometrech, investovala do prodloužení a zastřešení pojezdového 

pásu v dětském parku na Pomezkách. Už před minulou sezonou středisko dokončilo lyžařské propojení areálů 

Pomezky a U Kostela soustavou nových sjezdovek a vleků. Skibusová linka mezi areály už nejezdí. 

Nejprodávanější typ skipasu v hlavní části sezony zdraží z 980 na 1 050 korun. Internetová cena je o stokorunu 

nižší. Při online koupi rodinných balíčků návštěvníci ušetří až 35 procent.  

 

Hromady sněhu na sjezdovce  

 

Zasněžují už také skiareály v Orlických horách. Na spadnutí je zahájení sezony na 500metrové sjezdovce 

Šerlišský Mlýn, kde leží hromady technického a přírodního sněhu. „Chtěli bychom sjezdovku otevřít už na 

víkend, ale uvidíme, jak se nám sníh povede rozhrnout. Je ho opravdu hodně. Jinak provoz zahájíme příští 

týden,“ uvedla Romana Klinská. Vloni se v Šerlišském Mlýně poprvé lyžovalo zkraje prosince. Ceny jízdného 

zůstávají stejné, areál investoval do nového vybavení a počítačového systému v půjčovně, který zrychlí 

odbavení.  

V Deštném počítají se spuštěním prvních vleků v půlce prosince. „Zatím by to bylo předčasné, má přijít obleva,“ 

sdělil ředitel skicentra v Deštném Petr Prouza. V posledních třech letech investovali do posílení zasněžování a 

digitalizace systémů. Před sezonou dokončili technické zasněžování na černé sjezdovce. Nejprodávanější typ 

skipasu zdražil na 690 korun.  
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Herlíkovice u Vrchlabí zvedly permanentky v průměru o 10 až 15 procent. V hlavní části sezony, o vánočních 

svátcích a o jarních prázdninách, zaplatí dospělí za celodenní lyžovačku 900 korun. V Říčkách v Orlických 

horách bude jednodenní skipas v hlavní sezoně stát 830 korun, před rokem to bylo 690 korun.  

České skiareály pod Asociací horských středisek (AHS) před letošní sezonou investovaly 700 milionů korun, 

především do ekologicky udržitelných řešení: do úsporných roleb, akumulačních nádrží a zasněžování. Kvůli 

vysokým cenám energií a inflaci skipasy v průměru o 10 až 15 procent zdražily.  

Velkým trendem jsou pohyblivé ceny permanentek, které v Krkonoších jako první v zimě 2019 zavedl Špindlerův 

Mlýn. Rozdíl oproti cenám na kamenných pokladnách může být i v desítkách procent. „Plovoucí ceny skipasů 

začíná používat více českých skiareálů. Včasný nákup z domova nejenže ušetří čas a peníze, ale provozovatelé 

dokážou lépe regulovat množství lyžařů na sjezdovkách,“ poznamenal ředitel AHS Libor Knot.  

 

: Tomáš Plecháč, redaktor MF DNES  

Foto autor: Foto: David Taneček, ČTK  

Foto popis: Skicentrum Deštné v Orlických horách za mrazivého počasí začalo zasněžovat na sezonu.  

Region vydání: Mladá fronta DNES - Hradecký kraj 
 

 

 
Zpráv y  

Zprávy  
Frekvence 1 | 23.11.2022 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

Beey,  

Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). 

 

Lucie Černá, moderátorka  

O víkendu začne sezzona v v Česku vzniká síť energetických poradců nehody hlásí D5 i D10. 

 

mluvčí  

Začne první lyžování v Královéhradeckém kraji jako tradičně ho nabízí v předstihu skiresort Černá Hora pec. 

 

Po ochlazení v minulých dnech a sněžení mohli správci areálu na Černé Hoře začít zasněžovat a jako první tak 

otevřou pravidelnému lyžařskému prvenství v Janských Lázních pomáhá zdejší poloha. Sjezdovka Anděl totiž 

končí v nadmořské výšce 1250 m, a právě ta bude, i když ve zkrácené podobě otevřena už nadcházející sobotu 

to je o týden dřív než v loňském roce, kdy se tady začalo lyžovat až 3. prosince. Oldřich Tamáš Frekvence 1. 

 

Lucie Černá, moderátorka  

A v souvislosti se zahájením lyžařské sezóny v Česku bude hostem dnešního Pressklubu Frekvence 1 šéf 

asociace horských středisek Libor knot kolega Luboš Procházka s ním bude řešit, jak jsou střediska připravená 

na zimní sezónu a jestli lze ještě sehnat vánoční nebo novoroční lyžařský pobyt. Pressklub vysíláme, jako vždy 

po zprávách v. 

 

 
 

 

 
Nákup s kipasu  ně kol ik t ýdnu  dopře du se l yžařům v ypl atí,  ř íká v Press k lubu Li bor Kno t  

Nákup skipasu několik týdnu dopředu se lyžařům vyplatí, říká v Press klubu Libor Knot 

URL  
talk.youradio.cz | 23.11.2022  

Poslechněte si podcast Hostem Luboše Procházky v Press klubu Frekvence 1 byl ředitel Asociace horských 

středisek Libor Knot. 

https://talk.youradio.cz/porady/press-klub/nakup-skipasu-nekolik-tydnu-dopredu-se-lyzarum-vyplati-rika-v-press-klubu-libor-knot
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Lyžařské areály podle něj navzdory koronavirové krizi z předchozích dvou let a současné energetické krizi 

investovaly přes 700 milionů korun. To Libor Knot označil za překvapivě velkou sumu. Zároveň připomněl, že 

koupě skipasů několik týdnů dopředu se lyžařům vyplatí. Celý rozhovor Luboše Procházky se šéfem Asociace 

horských středisek Liborem Knotem si můžete poslechnout zde:  

Popis podcastu  

Pořad rádia Frekvence 1  

 

 

 
 

7. 24. 11. 2022  

 

 
Dopole dne na Rá diu Z  

Dopoledne na Rádiu Z  
Rádio ZET | 24.11.2022 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

Beey,  

Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). 

 

mluvčí  

V jihovýchodní části hlavního města stále nemají teplo. Lyžařská střediska zdražila před nadcházející sezónou v 

průměru o 10-15 % basketbalisté Atlanty si připsali v NBA cenný triumf 115 106 nad silným Sacramentem a 

dnes bude oblačno až zataženo s deštěm v Čechách ve Slezsku se sněžením teploty do osmi stupňů Celsia. 

 

Teď zamíříme na české Moravské Slezské hory lyžařská střediska zdražila před nadcházející sezónou to dělá v 

průměru o 10-15 % zdražení tak podle ředitele asociace horských středisek Libora Knota není drastické. 

 

Je to vlastně pod úrovní inflace určitě se do toho zdražení nedalo promítnout všechno to stoupající ty nároky, 

které jsou ve vstupech, ať už jsou to energie nebo další služby. To znamená, že střediska musela přijít s 

rozumným zdražením, které je akceptovatelné pro ty návštěvníky tak, aby to samozřejmě ten poměr cen na 

výkon byl rozumný. 

 
 

 

 
Ráno  na  Rád iu Z  

Ráno na Rádiu Z  
Rádio ZET | 24.11.2022 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

Beey,  

Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). 

 

mluvčí 

Pohonné hmoty v České republice za týden zlevnily o víc než korunu podrobnosti uslyšíte v dalších zprávách za 

čtvrt hodiny na rádiu zet lyžařská střediska zdražila před nadcházející sezónou v průměru o 10-15 % zdražení 

tak podle ředitele asociace horských středisek Libora Knota není drastické malajsijský opoziční vůdce Anvar 

Ibrahim byl dnes jmenovaný premiérem za 2 hodiny složí svou přísahu Severní Korea odsoudila snahy Soulu 

uvalit další sankce na Pchjongjang v reakci na jeho opakované raketové testy s tím, že podobná opatření jen 

přispějí k nepřátelství a hněvu KLDR v jihoamerické Kolumbii suspendovali soudkyni, která měla rozhodnout o 

zrušení vazby obžalovaného při videokonferenčním soudním jednání se zjistilo, že soudkyně leží doma polonahá 

v posteli zívá a kouří cigaretu měla pustit na svobodu muže obviněného z umístění bomby v k kasárnách toho 

nakonec vazby nepustila advokát ale tvrdí, že nebyla soustředěná a chce jednat znovu už bez této soudkyně. 
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9 minut před osmou hodinou je čtvrtek 24. listopadu stále posloucháte rádio zet pamatujete si, jak byly volby na 

podzim letos už je to docela dost dlouho. Vcelku logicky tak většina obcí a měst už od těch voleb stihla zvolit 

nového starostu nebo primátora a sestavit novou koalici to se nepovedlo zatím ale ještě v Praze 2 měsíce po 

komunálních volbách není jasné, kdo bude hlavnímu městu vládnout a jaké cíle vlastně bude sledovat jednoho z 

vyjednavačů o té koalici Marka Bendy z ODS. Teď zdravím ve vysílání. Hezké ráno. 

 

Pěkný dobré ráno vám i všem posluchačům. 

 

Tak jak jste pokročily pokroč pokročili jste vůbec nějak. 

 

No poctivě říkám, že jsme moc nepokročili ta situace je bohužel v Praze dramaticky zablokovaná, protože 

stávající koalice Pirátů a Prahy Sobě uzavřela 3 neděle po volbách alianci stability já k tomu říkám alianci 

stability křesel a kšeftíků a odmítá vlastně s vítězem voleb regulérně a reálně jednat o tom, jakým způsobem má 

Praha nadále fungovat. Předpokládám, že dnešní zastupitelstvo bude v podstatě jenom provozní a že nedojde k 

zvolení pražské rady. 

 

Nicméně tedy rozpočet to už jsme se vlastně bavili posledně tak ten by nějak projít měl. 

 

Předpokládám, že dneska dojde k volbě právě různých orgánů jiných než rady jako výborů, a tak bude uloženo 

finančnímu výboru, aby předložil rozpočet k další zasedání pražského zastupitelstva by mělo být 15. prosince, 

kde by se měl schválit rozpočet a kde já pevně věřím, že už by mělo dojít k volbě k volbě pražské rady. 

 

Ať už ta rada bude nakonec složená jakkoliv věříte, že bude nějak akceschopná, anebo že tam budou prostě 

nějaké třenice problémy, případně, že se třeba v průběhu toho období to bude rozpadat a znovu skládat, že to 

bude vesele. 

 

Tak to uvidíme. Já jsem relativně optimista, že pokud se tu dohodu podaří uzavřít a pořád si ještě myslím, že ta 

šance sestavit dohodu na vládním půdorysu, to znamená aliance spolu koalice spolu se Piráty a starosty a 

nezávislími by, která má bezpečnou většinu pražském zastupitelstvu by mohla sestavit koalici, pokud se to 

podaří, tak si myslím, že to může být po celé volební období stabilní, ale musí dojít k tomu, že si Piráti budou 

ochotni jít sednout k jednacímu stolu a že se nebudou pořád zastižovat tím, že jednají i za Prahu Sobě a pana 

čižinské. 

 

Dovedete si představit, že byste třeba skončili v opozici, že se domluví úplně jiné subjekty. 

 

Tak to si komunální politice musíte být schopen vždycky vždycky je to tak byli místa v republice jako Plzeň, kde 

se domluvili všichni proti ODS nebo proti koalici spolu 3 minuty po volbách, ale já to v Praze pokládám za 

poměrně nepravděpodobné, že by existovala varianta, ve které koalice spolu nebude. 

 

Může to, že vlastně Praha zatím nemá v podstatě vedení pro nové volby ohrozit nějaké projekty, přípravu 

něčeho důležitého, na co je třeba potřeba žádat o granty dotace, kde prostě potřeba už to řešit. 

 

No my se právě snažíme dosáhnout stavu, aby tomu tak nebylo jako jednotlivé městské části. Fungují ty mají 

všechny samozřejmě své radnice snad kromě městské části Praha 11 mají své radnice už zvolené, a právě 

proto budou ustavovány dnes na zastupitelstvu výbory, aby mohly alespoň tyto kolektivní orgány zastupitelstva 

fungovat a rada existuje akorát je ve starém složení a odmítá ze svých křesílek pustit. 

 

Teď se zároveň řeší ještě ten prodej věže v Jindřišské ulici. Může to být něco, co, řekněme, je problematické 

právě vzhledem k tomu, že není nová rada, protože tady je asi potřeba, aby pokud město by chtělo být majitelem 

té věže koupit ji od církve, aby jednalo rychle? 
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Tak poctivě se vám přiznám, že o Jindřišské věži já teda o Jindřišské věži. Já teda nevím, kromě toho, co jsem 

se přečetl v novinách vůbec nic, takže nevím, jak rychle musíme jednat na na zájem města městské části Praha 

1, kdo do toho vstupuje. Asi je to jeden z kroků, který se udělat musí, které pokládám za takové ty jakoby 

provozně nezbytné, ale současně nechceme, aby stávající rada, která opravdu už nemá mandát vzešlý z voleb, 

ve které sedí osoby, které už ani nebyly zvoleny tak, aby rozhodovala zásadní majetkové transakce. To si 

opravdu myslím, že není správně potřebujeme zvolit novou radu. 

 

A kdy myslíte, že se to nakonec podaří? 

 

Já si myslím, že ten 15. prosinec je opravdu absolutně deadline. Pokud do té doby nedojde k dohodě dojde k 

nějakému divokému hlasování. 

 

A je vlastně vůbec možné nějak říci, tak tohle se nepovedlo. Chceme nové volby, je vlastně nějaký 

mechanismus, jak to udělat v případě vlády by to šlo, ale v případě zastupitelstva tam je to asi dost složité, to by 

museli teoreticky všichni zastupitelé a jejich všichni náhradníci rezignovat nebo se to dá nějak udělat. 

 

V komunálních volbách to v podstatě nejde v komunálních volbách by vám rezignovat na zastupitelů, aby bylo 

možné vypsat nové komunální volby, to znamená, že museli rezignovat, jak jste správně říkal, i všichni 

náhradníci, co si pamatujou historii České republiky, tak kromě malých obcí se to stalo jednou někdy v roce 98 v 

Českých Budějovicích a od té doby už to nikdy nikdo nezkoušel. Zopakovat prostě v komunálních volbách je vaší 

povinností se domluvit, a když ty přirození partneři jsou příliš zaseklí, musíte hledat i ty nepřirozené partnery. 

 

Říká Marek Benda, poslanec, ale zároveň také vyjednávač o pražské koalici za ODS. Díky a přeji vám hezký 

den. Na slyšenou. 

 

Děkuji, na shledanou. 
 

 

 
Libor Knot : Ski areály jsou na  zimní  sezónu připraven y. V polov ině pros ince by se už m ohlo lyžova t  

Libor Knot: Skiareály jsou na zimní sezónu připraveny. V polovině prosince by se už 
mohlo lyžovat URL  
frekvence1.cz | 24.11.2022  

24. listopadu 2022 · Koktejl · Lenka Skrzeczkova · Luboš Procházka 

 

Zahájení zimní sezony se v českých lyžařských střediscích blíží. Lyžaři si v těch největších připlatí za skipasy v 

průměru o 10 až 15 %. Může se tato suma ještě zvýšit? Jsou skiareály připraveny na sezónu? Na to odpovídal v 

Press klubu Frekvence 1 ředitel Asociace lyžařských středisek Libor Knot.  

Knot předpoládá, že ceny skipasů už více nahoru nepůjdou, ba naopak. “Počítali jsme to. Ze třiceti největších 

středisek, když se k tomu přidá zbytek, což je dalších sto, tak si myslím, že to může spíše i malinko klesnout. 

Zdražení není moc velké, je to pod úrovní inflace. Určitě se do zdražení nedalo promítnout všechno stoupající. 

Nároky, které jsou ve vstupech, ať už jsou to energie nebo další služby. To znamená, že střediska musela přijít s 

rozumným zdražením, které je akceptovatelné pro návštěvníky, aby poměr cena, výkon byl rozumný,” uvedl.  

K tomu, že by se zdražilo v průběhu sezony, by dojít nemělo. “Areály ví, do čeho jdou. Umí si to nakalkulovat. 

Daleko obtížnější by to bylo, kdyby musely kupovat někde na spotu (spotový trh, kde se aktivy nakupují 

okamžitě, pozn. red.), ale vzhledem k informacím umí nastavit ekonomiku tak, že ceny jednou řeknou a měly by 

platit,” dodal s tím, že ceny hodně kolísají nejenom se sezónností nebo v průběhu týdne. “To je letenkový způsob 

prodeje. Když si skipas koupíte hodně dopředu, tak ušetříte. Na druhou stranu pokud na poslední chvíli koupíte 

lístek na sobotu, tak vás může stát o 30 % víc než na středu,” uvedl ředitel.  

Nezdražují jen skipasy, ale i restaurace a ubytování na horách. Kde by to letos mohlo být výhodné například pro 

https://www.frekvence1.cz/clanky/koktejl/libor-knot-skiarealy-jsou-na-zimni-sezonu-pripraveny-v-polovine-prosince-by-se-uz-mohlo-lyzovat.shtml
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rodiny s dětmi? “Myslím si, že to bude adekvátní ve všech oblastech…  

Samozřejmě ceny jdou nahoru jako všechno kolem nás, ale neřekl bych, že to bude díky zdražení někde víc, 

někde míň,” popisuje.  

 

 

 
 

 

 
Ráno  na  Rád iu Z  

Ráno na Rádiu Z  
Rádio ZET | 24.11.2022 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

Beey,  

Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). 

 

mluvčí  

Queni iz hard live tak já doufám, že dnes příliš těžký život. Nemáte nejen dnes, ale třeba celý tento týden, že si 

užíváte čtvrtek 4 24. listopadu, že je třeba i na poměr listopadu poměrně dost teplo, protože když jsem teď mířil 

po ránu do rádia, tak bylo krásných 5 °C, což mi na 24. listopad 6 hodin ráno nepřišlo až zas tak strašné. Teď už 

se ale blíží sedmá hodina, ta tady bude za nějakých 8 hodin vy stále posloucháte rádio rádio z z a a a my teď 

zamíříme naopak k tomu, aby byla zima nebo k těm, kteří mají rádi, když je velká zima lyžařská střediska. Ta 

zdražila před nadcházející sezónou, a to v průměru o 10-15 % zdražení tak podle ředitele asociace horských 

středisek Libora Knota není drastické. To řekl v Press klubu sesterské Frekvence 1 zároveň připomněl, že koupě 

skipasů několik týdnů dopředu se lyžařům vyplatí. Moderátor Luboš Procházka se Libora Knota ptal i na 

investice před nadcházející sezónou. 

 

Tak my jsme na základě nějakého dotazníkníků, na který odpovědělo zhruba 40 těch největších areálů 

vypočítali, že ty investice před touto zimní sezónou budou přes 700 000 000 Kč, což je poměrně překvapivě 

hodně, protože máme za sebou covid jsme uprostřed energetické inflační a dalších krizí. Ty investice vždycky 

byly mezi půl miliardou a jednou miliardou teď je to 0 celá, čili je to, jak říkám, poměrně příznivé nejvíc těch 

investic šlo v podstatě do modernizace a zefektivnění těch provozů. To znamená typicky třeba zařízení, která se 

montují do roleb, která měří výšku té sněhové vrstvy, tak, že v podstatě, pokud víte, kam s tím sněhem a umíte s 

ním dobře hospodařit, tak ušetříte naftu v rolbě, ušetříte elektriku, vodu na technické zasněžování, a tak dál. 

Podobné investice šly třeba do technického zasněžování, kde ty koncové prvky dokážou třeba o 20 % fungovat 

efektivněji než dřív. To znamená, že taky o 20 % šetří energii to jsou cesty, kudy chtějí jít areály a vyjít vstříc 

tomu šetření energiemi, protože to samozřejmě díky těm cenám musí dělat úplně každý, aniž by jim to někdo 

přikazoval, ale chtějí to dělat právě těmi investicemi investicemi a a a v tom zázemí a rozhodně, tak, jak jsme 

navnímali, tak nikdo nechce šetřit na přípravě sjezdových tratí a na, dejme tomu, provozu a lanovek a vleků tam 

chtějí, aby tyhlety základní služby byly pro ty návštěvníky připraveny v podstatě tak jako dřív a můžeme dát 

příklad horského střediska, kde je třeba nejvíc novinek nebo kde se toho nejvíc dělo. Po stránce, ať už novinek 

nebo rekonstrukcí, tak daly by se určitě jmenovat pro posluchače bude zajímavé, že třeba na Klínovci udělali 

nejdelší sjezdovku v České republice, nevznikla úplně jaksi nová je to zprovoznění nepoužívaných nebo málo 

používaných objezdových tras. Sjezdovky, která už tam byla, takže to se teďka propojilo a je to myslím 3,4 km 

dlouhá sjezdová trať, takže to je jedna z těch větších novinek, jinak samozřejmě jsou to takové věci, které ten 

návštěvník na první pohled neuvidí, někde koupili třeba 5 nových role někde 23, a tak dál. Jsou to nové mašiny, 

které zase umí fungovat daleko efektivněji na několika místech dodělaly akumulační nádrže, které v podstatě 

jsou efektivní, jak při výrobě technického sněhu, protože počkáte si na tu mrazivou noc a během jedné dvou 

mrazivých nocí uděláte daleko víc práce a za druhé je to i šetrné vůči přírodě vůči vodě, protože do té nádrže to 

nasbíráte v době, kdy té vody je hodně a neatakujete v podstatě ty minimální zůstatkové průtoky, které musí 

zůstat třeba v korytu té řeky, čili to jsou stavby, které jsou vin vin na strany a takhle bych mohl pokračovat vy jste 

zmínil vodu, tak já se rovnou dostanu ke sněhu. Pozorně střediska určitě jak se by se mohla vyvíjet start 
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prosince nebo přelom listopadu a prosince, kdyby vlastně mohla ta sezóna začít, tak máme nějaké zprávy, jak by 

mohla začít letošní sezóna. Přece jenom konečně už je pořádný podzim, vypadá to, že na horách by v příštích 

týdnech mohlo i sněžit, tak kdo určuje, určuje si to samo to středisko nebo je nějaký tým, kde se prostě domluví ti 

lidé, že začneme tento víkend zkusíme to, jak to vlastně probíhá. Já myslím, že provozovatelé areálu jsou 

připraveni, ti jsou na značkách a ten, kdo to určuje, je příroda to znamená, my potřebujeme nejenom ten porad 

se akce my potřebujeme nejenom ten přírodní sníh, ale zejména ten mráz a sucho, čili teploty -4-5 a nižší. A jak 

říkám, ti provozovatelé jsou připraveni, jakmile tohle nastane, počítáme, že v té druhé půlce listopadu by to 

nastat mohlo, tak některá ta moderní střediska jsou schopná během tří, čtyř dnů zprovoznit v podstatě všechny 

ty páteřní sjezdovky, ty hlavní a postupně otevírá i ty další tak, aby v první půlce prosince ideálně někdy kolem 

toho šestého 10. prosince. Už se mohli lyžovat na těch alespoň hlavních sjezdovkách, aby před těmi Vánoci už 

celý ten provoz byl rozjetý byl vyzkoušený a mohli jsme se těšit na vánoční lyžovačku. Máte nějaká předběžná 

čísla nebo informace, jak už je teď vlastně zájem o zimní dovolenou na našich horách i po stránce skipasů, 

ubytování jdou k vám nějaké informace, nějaká čísla, jedny informace jsou statistické o tom pan ředitel Herget 

CzechTourismu informoval, že jak z těch bookingů a jiných serverů, tak i z těch, které dělají predikce toho, co se 

bude objednávat, tak z obou těchhle informačních zdrojů vychází, že je to velmi podobné tomu, co bylo v roce 

2019, anebo v minulé sezóně, což je velmi pozitivní. My jsme si taky dělali průzkum veřejného mínění tam 81 % 

z těch, kteří jedou někam na hory, řeklo, že pojede letos na české hory, ten zbytek buď do ciziny, anebo si to 

ještě rozmyslí a v podstatě i po té stránce cizinců máme zatím informace o tom, že bukace nejdou úplně moc 

rychle. To je prostě postcovidový jaksi moment, kdy se odkládají rezervace ubytování na poslední možnou chvíli, 

ale i ze zahraničí by ta odezva měla být podobná, čili my doufáme, i že i přes toto těžké období samozřejmě 

nejenom pro provozovatele, ale samozřejmě i pro návštěvníky si lidi najdou cestu nahoru na hory, protože 

samozřejmě ten stres, který zažíváme kolem nás, je potřeba něčím kompenzovat a ten pohyb na čerstvém 

vzduchu na horách je. Samozřejmě k tomu ideální. 

 

To říká ředitel asociace horských středisek Libor knot, který byl hostem v pressklu klubu sesterské Frekvence 1 

za 2 minuty už bude 7 hodin v 7 hodin. Nabídneme na rádiu z další zprávy. Já vám přeji krásné dobré ráno, tady 

jsou Los frekvencí s. 
 

 

 
Zpráv y  

Zprávy  
Frekvence 1 | 24.11.2022 | Zpráva: 1 | Poslechovost pořadu: 0  

Beey,  

Pořad byl automaticky přepsán aplikací Beey (www.beey.io). 

 

Lucie Šmídová, moderátorka  

Paliva od minulého týdne zlevnila o více než korunu 20 000 domácností v Praze je bez tepla velké kolony jsou 

na D5 před Prahou i na objízdných trasách. Na benzínkách se dále zlevňuje průměrná cena naturalu 95 se za 

týden snížila o víc jak korunu. Litr je za 40 Kč 50 haléřů cena nafty klesla o téměř 2 Kč a litr tankují řidiči za 

bezmála 43 Kč nejlevnější paliva jsou na benzínkách v Jihočeském kraji nejdražší v Praze.Investice skiareálů 

před nadcházející sezónou přesáhnou 700 000 000 Kč s ohledem na nedávný covid a současnou krizi je to 

podle ředitele asociace horských středisek překvapivě hodně, řekl to v Pressklubu Frekvence 1 nejvíc těch 

investic šlo v podstatě do modernizace a zefektivnění těch provozů. To znamená typicky třeba zařízení, která se 

montují do roleb, která měří výšku té sněhové vrstvy tak, že v podstatě pokud víte, kam s tím sněhem a umíte s 

ním dobře hospodařit, tak ušetříte naftu v rolbě ušetříte elektriku vodu na technické zasněžování, a tak dál. 

Podobné investice šly třeba do technického zasněžování. Celý Pressklub s ředitelem asociace horských 

středisek Liborem knotem si můžete poslechnout na našem webu frekvence na 20 000 domácností v 

jihovýchodní části Prahy je bez tepla. Dodávky tepla od společnosti Pražská teplárenská jsou přerušené od noci. 

Výpadek řeší na Jižním Městě v Modřanech Krči a Vršovicích. Odstávka by měla trvat do dnešního odpoledne. 

Ruští poslanci schválili zpřísnění zákazu tzv. propagace homosexuality. Předloha podle agentury TASS zakazuje 
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propagovat netradiční sexuální vztahy. Fotbalisté Brazílie zahájí dneska proti Srbsku své působení na 

mistrovství světa v Kataru Brazílie je s pěti triumfy historicky nejúspěšnějším týmem. Naposledy ale turnaj 

ovládla v roce 2002. Dnes bude opět celý den většinou zataženo předpověď počasí má pro nás meteoroložka 

Dagmar Honsová zataženo až oblačno, místy s deštěm nebo s přeháňkami zpočátku může jednat o se i o srážky 

mrznoucí od středních poloh smíšené nebo sněhové postupně ale bude sněžit pouze v horských oblastech 

nejvyšší odpolední teploty se budou pohybovat v intervalu od trojky do kosmčky. 

 
 
 
 
8. 25. 11. 2022  

 

 
Lidé še tř í, al e hot ely na Vá noce se už p lní  

Lidé šetří, ale hotely na Vánoce se už plní  
Právo | 25.11.2022 | Rubrika: Titulní strana | Strana: 1 | Autor: Tomáš Volf | Vytištěno: 79 895 | Prodáno: 51 615 | Čtenost: 172 094  

Zájem o vánoční a silvestrovské pobyty na horách a lyžařské zájezdy je větší než loni, zřejmě ale nepřekoná 

předcovidový rok 2019. Češi i turisté jinde v Evropě totiž začínají kvůli vysoké inflaci šetřit, volí kratší pobyty či 

hledají levnější ubytování.  

„Vánoce jsou aktuálně v průměru v celé ČR zablokovány už ze 75 procent, loni to bylo touto dobou o něco 

méně, pod 70 procent,“ řekl Právu ředitel České centrály cestovního ruchu CzechTourism Jan Herget. Průměrná 

cena ubytování v ČR podle něj z analýzy společnosti Booking vychází na 3320 korun za noc, loni to bylo 2936 

Kč. To je nárůst o 13 procent. Průměr ovšem táhnou nahoru luxusní ubytování i pobyty v Praze, kde mohou být 

ceny trojnásobné. I tak jsou ale nyní hotely v Praze rezervované ze 70 procent, apartmány pak dokonce z 90 

procent.  

 

Dřív na týden, teď na čtyři dny  

 

Podle výkonné ředitelky Asociace českých cestovních kanceláří a agentur (AČCKA) Kateřiny Chaloupkové 

projevují zákazníci oproti loňskému roku vyšší zájem i o pronájmy chat a chalup na horách, a to i navzdory 

zvýšeným cenám energií.  

„Nabídka lyžařských pobytů v cestovních kancelářích a agenturách je ale dostatečná, vyprodáno není ani na 

nejžádanější období Vánoc a především Silvestra,“ podotkla.  

Chaloupková potvrdila, že zatímco dříve lidé jezdili na týden, nyní je to spíše na čtyři dny.  

(Pokračování na str. 4)  

 

Lidé šetří, ale hotely na Vánoce se už plní  

 

(Pokračování ze str. 1)  

 

Tlak na levnější ubytování vidí hlavně u školních lyžařských kurzů, zatímco rodiny s dětmi vyhledávají spíš lépe 

vybavené hotely s wellness.  

Očekávání cestovek a agentur na celou zimní sezonu jsou podle Chaloupkové skromná. „Přestože v porovnání s 

loňským rokem došlo ke zvýšení objemu prodejů o 15 až 20 procent, aktuální prodeje nedosahují výše 

předpandemického roku 2019,“ upřesnila.  

Loňská lyžařská sezona byla ještě poznamenána restrikcemi proti covidu, například prokazováním očkování či 

nošením roušek.  

„Letos se cestovní ruch vrátil téměř na předcovidovou úroveň, přece jen je ale patrné, že k jistým změnám v 

nákupním chování došlo. Lidé se snaží šetřit. Patrné je to nejvíce v Praze, kde stále mnoho hoteliérů láká na 

výhodnější nabídky. Zákazníci vyhledávají cenově dostupnější ubytování a méně přikupují nadstandardní 
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služby,“ potvrdil Právu ředitel zážitkového a cestovního portálu Slevomat Ladislav Veselý.  

 

Stouply i ceny skipasů  

 

I Slevomat ale registruje meziročně růst počtu vánočních pobytů o víc než dvacet procent. Vedou hory jako 

Krkonoše, Šumava, v zahraničí pak polská strana Krkonoš, Alpy a Tatry.  

Jak napsala agentura Bloomberg s odkazem na data evropského vyhledavače ubytování Trivago, rezervace od 

listopadu do ledna ukazují, že zákazníci volí kratší pobyty a levnější hotely.  

Zřejmě i proto například v sousedním Rakousku podle tamní turistické centrály hotely zdražily v průměru jen o 

pět až deset procent, i když dříve se mluvilo o 20procentním zdražení.  

Ceny skipasů stouply také mírněji, zhruba o šest až 12 procent. Například na Kaprunu stojí na den místo 60 eur 

64 eur (1560 korun).  

Podle Asociace horských středisek a zjištění Práva zdraží lyžařské areály skipasy proti loňsku nejčastěji o 10 až 

15 procent, přičemž levněji vyjde pořízení online než u kasy. Někde je to i méně.  

Například jeden z dražších areálů Černá Hora – Pec zdraží skipas u pokladny ve vrcholné sezoně na 1290 

korun. Loni stál o stokorunu méně. Zdražení odpovídá osmi procentům. „Co se týká cen, lyžařské pobyty 

například u vybraných ubytování v Rakousku vycházejí již výhodněji než v Česku nebo v sousedním Slovensku,“ 

upozornila mluvčí Čedoku Kateřina Pavlíková.  

Češi vedle Rakouska, Itálie a Francie vyrážejí také do Slovinska, Švýcarska, Bulharska, Severní Makedonie, 

Gruzie, Polska či Turecka.  
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… Deník N na svém twitteru. „Ministr zdravotnictví chce částkou až 7000 korun přispívat dětem na školní lyžařské kurzy. Návrh 

dlouhodobě prosazuje Asociace horských středisek, která už o příspěvky na kurzy žádala několik bývalých ministrů školství. 

Uspěla až u Válka,“ napsal server.  „Já bych řekl, že si pan ministr pěkně protiřečí. Na jedné straně mluví o tom… 
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